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ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
„Зелена светлина“ пред 

бъдещия завод за ремонт на 
самолети даде Общински 
съвет – Бургас. Местният 
парламент прие спешна до-
кладна записка на днешното 
извънредно заседание, каса-
еща бъдещата инвестиция.

С 45 гласа „за“ от 45 при-
състващи съветници се прие:

Даване на предварително 
съгласие за изработване на 
Подробен устройствен план 
(ПУП – ПУР), който ще регла-
ментира трасето на новата 
улица;

Разрешение за стартира-
не на процедура по изготвяне 
на проект за улична регулация;

Одобряване на задание за 
ПУП – ПУР, което ще опреде-
ли параметрите на бъдеща-
та инфраструктура.

Трасето на предвидената 
улица ще преминава през зе-
меделски терени – общинска 

собственост, с начин на 
трайно ползване „селскосто-
пански, горски, ведомствен 
път“.

Арх. Дилян Георгиев от ПП/
ДБ заяви, че техните съвет-
ници ще подкрепят доклад-
ната и призова останалите 
си колеги от опозицията да 
направят същото. По думи-
те му така ще се даде важен 
сигнал към бъдещи инвести-
тори, че има единомислие по 
отношение на развитието 
на града.

От „Възраждане“ също 
обявиха, че ще подкрепят 
спешната докладна, но попи-
таха и дали това е най-опти-
малното трасе, както и какъв 
точно е договорът, сключен 
между инвеститора и Бъл-
гарската православна църква.

„В самото начало трябва 
да се извиня, защото ще се 
наложи още няколко пъти да 
свикваме извънредни сесии, 
защото буквално се състе-
заваме с времето. Има тежки 

процедури, касаещи този 
проект. Има сериозни огра-
ничения за това, че теренът 
е в близост до летище Бургас. 
Предполагаме, че ще има 
трудности по промяна соб-
ствеността на имотите, 
защото има много частни. 
Затова сме предвидили един 
резерв от време да прегова-
ряме с тях. Бяха разгледани 
няколко варианта за трасе, 

но се връщам на това, че там 
има ограничения и със сигур-
ност нямаше да ни разрешат. 
С договора съм запознат, но 
Община Бургас не е страна. 
Той е тежък, има много изи-
сквания. Но е перфектен и е 
влязъл в сила“, отговори 
кметът Димитър Николов.

Изграждат модерна 
работилница в Механото 

за бъдещи специалисти

Община Бургас ще поиска 
от държавата и сграда, коя-
то се намира в двора на Про-
фесионалната гимназия по 
механоелектротехника и 
електроника. Ръководство-
то на гимназията и местна-
та администрация са готови 
да ремонтират сградата, за 
да изградят в нея модерна 
работилница, в която да се 
обучават учениците от 
специалността „Ремонт на 

летателни апарати“.
В момента те провеждат 

задължителната си произ-
водствена практика във 
висшето военновъздушно 
училище в Долна Митрополия, 
летище Бургас и „Електра 
Транс Глобъл“ ООД, гр. Варна. 
Причината е, че гимназията 
не разполага с база, в която 
да се провежда практическо-
то обучение на бъдещите 
авиационни техници. 

Специалността „Ремонт 
на летателни апарати“ беше 
разкрита още през 2019 год. 
Първият випуск вече завър-
ши, а голяма част от абиту-
риентите работят в „Елек-
тра Транс Глобъл“ ООД. Това 
е една от най-големите 
български компании за ремонт 
на самолети от гражданска-
та авиация. 

Фирмата ще изгради в 
Бургас огромен хангарен ком-
плекс със седем производ-
ствени линии. Това означава, 
че специалността „Ремонт 
на летателни апарати“ ще 
става все по-търсена, а оси-
гуряването на съвременно и 
модерно обучение е повече от 
необходимо. Още от тази 
есен броят на паралелките 
по тази специалност ще 
бъде увеличен.

Върху 74 дка ще се 
изградят хангарни 

комплекси за 120 млн. лева

В началото на февруари 
стана ясно, че една от най-

големите български компании 
за ремонт на самолети от 
гражданската авиация избра 
Бургас за мащабна инвести-
ция за ремонт и поддръжка 
на самолети. Върху 74 дка 
компанията ще изгради един 
от най-големите хангарни 
комплекси в страната с ка-
пацитет за седем производ-
ствени линии. Инвестиция-
та е на стойност 120 млн. 
лв. и ще открие на първи етап 
500, а на финала 1500 високо-
квалифицирани работни 
места. 

Допълнително се предвиж-
да изграждане на завод за 
ремонт на самолетни двига-
тели за 30 млн. лева. Стартът 
на начинанието бе дадено в 
заседателната зала на Об-
щина Бургас с подписването 
на договор между Сливенска-
та епархия и фирма „Електра 
Транс Глобъл“ ООД за терена, 
върху който ще се изгради 
мащабният комплекс. Той е 
в непосредствена близост до 
летище Бургас и ще има пря-
ка връзка с аеропорта. 

На подписването при-
състваха Сливенският 
митрополит Негово Висо-
копреосвещенство Арсений, 
управителят на „Електра 
Транс Глобъл“ Стефан Три-
фонов, кметът на Бургас 
Димитър Николов и замест-
ник-директорът на летище 
Бургас Драгомир Георгиев. 

Проектът предвижда 
изграждането на хангарен 
комплекс с капацитет за 
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ДОНА МИТЕВА

При третия бойкот на 
големите хранителни мага-
зини бе отчетен обратен 
ефект – оборотите се уве-
личиха с над два милиона 
лева. По данни на НАП в деня 
на бойкота в касите на ма-
газините са влезли 27,4 млн. 
лева, а ден по-рано – 25,3 млн. 
лева. Какъв ще е ефектът 
от четвъртия бойкот пред-
стои да бъде отчетено.

Независимо от тези ре-
зултати, част от българ-
ските производители изля-
зоха с реалните пречки, 
които имат с големите ве-
риги магазини. 

В социалната мрежа Илия 
Проданов, който е председа-
тел на Националното сдру-
жение на зърнопроизводи-
телите в страната, и едър 
земеделец от Бургаско, но 
освен това има и площи с 
овощни градини, представя 
основните проблеми на про-
изводителите при конта-
ктите и договарянето с 
големите вериги магазини. 
Негови колеги добавят и още 
такива от своя опит.

Мотивът да се пуснат в 
социалната мрежа е, че: 

„Комисията за защита от 
конкуренция не пожела да 
чуе от първо лице за нело-
ялни търговски практики 
във веригата на доставки, 
затова ги представяме на 
всички заинтересовани“.

Търговските вериги нала-
гат условия без да отчитат 
себестойността на проду-
ктите, очаквайки ниски 
цени, което води до влоша-
ване на качеството; Те искат 
производителите да подобрят 
цените (надолу) без основа-
телни икономически аргу-
менти; Производителите 
са задължавани да предоста-
вят значителни отстъпки 
и да участват в брошури, 

които не водят до увеличе-
ние на продажбите, но уве-
личават разходите. Това са 
част от оплакванията. 

Производителите изтък-
ват още извъндоговорното 
влияние върху цената в 
собствен магазин, което ще 
рече, че веригите ги принуж-
дават да не продават дадения 
продукт по-евтино откол-
кото е при тях. Дори и в 
собствен онлайн магазин.

Веригата таксува произ-
водителите за позициони-
ране на стоката без право 
на отказ, също така налага 
неудобни часове за доставка 
и не се съобразява с минимал-
ни поръчкови количества, 

което генерира допълнител-
ни разходи, жалват се про-
изводителите, добавяйки, 
че търговските вериги не 
осигуряват необходимите 
условия за съхранение на 
стоките, което води до 
разваляне на продуктите и 
допълнителни разходи за 
сметка на доставчика. Мно-
жество са и акциите за 
сметка на доставчика.

Има случаи, в които сто-
ките не се приемат поради 
несъответстващи палети, 
което налага допълнителни 
логистични разходи и връ-
щане на негодни палети, 
принуждават ги да използват 
амбалаж на веригата.

Интересни са и описаните 
такси: – такса щайга, пале и 
т.н. има такса отваряне на 
нов филиал и такава „рожден 
ден“, както и за непоискана 
реклама в брошура.

Говори се също за „разго-
вори на четири очи, със за-
плахи и изнудване за приема-
не на условията дадена на 
верига“.

Сред родните произво-
дители се налага станови-
щето, че се предпочитат 
небългарски доставчици 
при идентично качество и 
цена. 

Производители споделят опита си за работа  
с големите вериги магазини

Веригите налагат неудобни часове за доставка и не се 
съобразяват с минимални поръчкови количества, жалват се 
производители            ФОТО AGRI.BG

ПОКАНА 

УС на сдружение БАПО-БУРГАС по чл. 23 ал. 1 от Устава свиква 
отчетно събрание на 26.03.2025г. от 11ч. в клуб ,,Морска звезда‘‘ 
при следния 

ДНЕВЕН РЕД: 
1. Отчетен доклад на сдружението - отг. председател.
2. Приемане на проектоплан за 2025г. 
3. Други въпроси. 
При липса на кворум на основание чл. 273 от ЗЮЛНЦ, събра-

нието ще се проведе същия ден след 1 час.
ПРЕДСЕДАТЕЛ на  УС.

ДЪРЖАВЕН КУКЛЕН ТЕАТЪР – БУРГАС

ОБЯВЛЕНИЕ

На основание чл. 7 ал.1 от Наредба № 7/14.11.1997 г. Държавен 
куклен театър-Бургас обявява търг с тайно наддаване за продажба 
на движима вещ – частна държавна собственост – микробус Фолкс-
ваген Транспортер, първа регистрация през 2008 г, с начална цена 
5000 /пет хиляди/ лева.

Тръжната документация може да се закупи срещу невъзвращаема 
такса от 50 /петдесет/ лева от 10 ч. до 16 ч. на всеки работен ден 
в периода 7-21 март 2025 г. вкл., в стая № 146 на ДКТ – Бургас, ул. 
“Кл. Охридски“ № 2. Оглед на МПС се договаря в работен ден от 
горепосочения период на телефон 0878300664 .

Документите за участие в търга се подават в периода 14-21 март 
2025 г на същия адрес, ведно с депозит в размер на 500 /петстотин/ 
лева, които се приспадат от крайната цена на купувача. На останали-
те участници депозитът се възстановява след приключване на търга.

За справки и информация: 056/84-29-98; 0888 639 923

ОБЯВЛЕНИЕ

Диплома на Цветелина Илиева Кушекова, от Институт по туризъм 
“Алеко Константинов” – Бургас, за полувисше образование, с 
квалификация екскурзовод, издадена през 1992 година, с номер 
2900, да се счита за невалидна.
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завод за ремонт на самолети
седем производствени линии, 
прилежащ перон, пътища за 
достъп, работилници, учебен 
център, битови помещения, 
паркинги и други съоръжения. 

Очаква се новият ремонтен 
комплекс да заработи до три 
години. Още 5000 работни 
места могат да бъдат раз-
крити като позиции в съпът-
стващи бизнеси, заявиха от 
компанията. В момента тя 
обслужва технически типове 
самолети Airbus A320 CEO, 
Boeing 737 Classic/NG и Boeing 
MD-80 Series. 

Разполагането на подобна 
модерна база на територия-
та на летище Бургас ще го 
направи привлекателно за 
нови авиокомпании, а това 
от своя страна ще доведе и 
до разширяването на транс-
портните и туристически 

възможности на региона.
Идеята за създаването 

на базата е още отпреди 10 
години, а реалните действия 
по реализацията ѝ старти-
раха през 2019 година, когато 
след разговори с кмета Ди-
митър Николов се разкри 

нова специалност „Ремонт 
на летателна техника“ в 
бургаския механотехникум. 
Ученици от първия випуск 
вече работят в компанията, 
обясни изпълнителният 
директор на „Електра Транс 
Глобъл“ Стефан Трифонов. 

„Когато заводът в Бургас 
бъде готов, те ще могат да 
се върнат тук, и то на ме-
ниджърски позиции“, обясни 
Трифонов. Той благодари за 
съдействието и на Сливен-
ския митрополит Арсений, 
и на кмета на Бургас Димитър 

Николов. От своя страна, 
градоначалникът обеща 
„бърза писта“ за проекта.

„На финала сме на една 
дългогодишна инициатива, 
която започна през 2019 го-
дина. Тогава започнахме да 
говорим за нуждата от кадри 
в тази динамично развиваща 
се индустрия. Оттогава 
активно работихме по те-
мата, а финалът се случи 
благодарение на Негово Ви-
сокопреосвещенство Арсений, 
който бързо вникна в същ-
ността на проблема. Специ-
фиката е много висока – те-
ренът трябва да има достъп 
до летищната полоса и да е 
в размер, който позволява 
реализирането на подобна 
инвестиция. Благодаря на 
представителите на двете 
страни и на администраци-

ята на Община Бургас, които 
активно работиха. От тук 
нататък ни чака много рабо-
та“, заяви след подписването 
на договора Димитър Николов.

„С подписването на този 
договор стартира нещо добро 
и много полезно. Имате мо-
ята подкрепа“, коментира и 
Сливенският митрополит.

„Електра Транс Глобъл“ 
има над 15-годишен опит в 
ремонта и техническото 
обслужване на самолети и 
е част от международната 
група Vector Group, която 
притежава и една от най-
бързо развиващите се ави-
окомпании в страната. По 
времето на срещата стана 
ясно, че „Електра транс 
Глобъл“ възнамерява да 
базира свой самолет в Бур-
гас.

Съветниците подкрепиха докладната             ФОТО: Г ЕОРГИ РУСИНОВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Още преди да е въведе-
на и да са ясни обхватът 
и параметрите ѝ, бургаз-
лии вече пишат писма до 
Общински съвет – Бургас 
и кмета Димитър Николов 
с искане за включване в 
червената зона. Темата 
отново бе повдигната сред 
местното управление и 
политици, и хората от-
белязват това. 

Гражданин с инициали-
те Д.П., представляващ, 
по думите му, хората, 
живеещи в Подзона 1 в 
обхвата на синята зона, 
пише, че се е запознал 
намерението за въвежда-
нето на по-скъпото и 
ограничено платено пар-
киране в централна град-
ска част от интервю на 
председателя на Транс-
портната комисия Евели-
на Михалева. 

От друго по-старо ин-
тервю с директора на ОП 
„Транспорт“ Пламен Ди-
митров, бургазлиите в 

Подзона 1 разбрали, че ако 
има нужда от създаване 
на червена зона, то те не 
биха попаднали в обхвата 
ѝ, тъй като нямало много 
учреждения в района и не 
било натоварено.

„Считаме основния 
мотив, с който възнаме-
рявате да оставите на-
шата зона извън обхвата 
на червената зона за 
крайно неоснователен. 
Искаме да Ви напомним, че 
освен многото офиси, 
магазини, заведения, об-
щински учреждения, РЗИ, 
банкови и застраховател-
ни институции, се намират 
и няколко училища, които 
генерират особено голям 
пътнико- и МПС поток. 
Най-удобната зона за 
паркиране на гражданите, 
имащи ангажименти в 
Съдебната палата, е имен-
но нашата. Нека да спо-
менем и трите големи 
училища в зоната – ОУ 
„Александър Г. Коджака-
фалията“, Гимназия за 
изучаване на романски 
езици „Г.С. Раковски“ и ПМГ 

„Акад. Никола Обрешков“. 
Не е нужно даже да се на-
значава обследване на 
района, за да се разбере, че 
паркирането около учи-
лищата и съдилищата е 
силно затруднено от су-
трин до вечер“, пишат 
гражданите и добавят, че 
в цитираните училища 
често се провеждат и 
множество състезания, 
олимпиади, обучителни 
курсове и други и в дните 
събота и неделя.

В тази връзка бургазлии 
от Подзона 1 апелират да 
бъдат включени в обхвата 
на бъдещата червена зона 
и сериозно администра-
цията да помисли плате-
ното паркиране да е и през 
уикенда. 

„Молбата ни е да се 
вслушвате и в исканията 
на постоянно живеещите 
в района, а не само да раз-
читате на преценката на 
вашите експерти при 
решаването на такива 
деликатни въпроси“, за-
вършват писмото си 
гражданите.

ДОНА МИТЕВА

Министерството на 
транспорта обяви кои са 
допуснати до конкурса за 
член на Съвета на дирек-
торите на „Пристанище 
Бургас“ ЕАД. Това е втори-
ят етап от надпреварата.

Сред кандидатите пра-

ви впечатление името на 
бившия кмет на Созопол 
Панайот Рейзи. Той бе гра-
доначалник в периода от 
2007 до 2019 година. След 
това бе общински съветник, 
но се оттегли и от там.

Другата кандидатура е 
на бившия изпълнителен 
директор на Порта – Диян 
Димов, който бе начело на 

предприятието по време 
на кабинетите на Бойко 
Борисов. Миналата година 
той бе сменен от Янко 
Мелконян. 

Третото известно в 
публичното пространство 
име е това на Николай Ти-
шев, който бе изпълните-
лен директор на Приста-
н и щ е т о  п о  в р е м е  н а 

кабинета „Орешарски“. 
Сега е член на съвета на 
директорите, но е назначен 
без конкурс от служебния 
министър на транспорта 
Красимира Стоянова, по 
време на кабинета „Главчев 
2“. Де факто надпреварата 
е за неговото място.

Тончо Стоянов е друг 
кандидат за поста. Той е 

човек от гилдията – дъл-
гогодишен началник на 
пристанищния терминал 
„Росенец“.

Последните двама кан-
дидати са Костадин Дими-
тров – бивш изпълнителен 
директор на „Варна Запад“, 
и Мариета Манолова също 
от „Варна Запад“.

Допуснатите дотук в 

конкурса ще подготвят 
концепция за развитието 
на Пристанище – Бургас. 
Третият етап е събесед-
ване. След него ще стане 
ясно кой е избраният да 
влезе в Борда. Хипотетич-
но той може да бъде посо-
чен и за изпълнителен 
директор на бургаския 
порт.

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

50 души се включиха в 
кръводарителската акция, 
която се проведе в отде-
лението по трансфузион-
на хематология на УМБАЛ 
– Бургас на 6 март. Тя бе 
посветена на Международ-
ния ден на жената и се 
организира от д-р Светослав 
Тодоров, заместник-дирек-
тор на болницата и редовен 
кръводарител.

Призивът бе насочен към 
мъжете, но женско участие 
също не липсваше. В акци-
ята се включиха служите-
ли на различни институции 

– МВР, Община Бургас, Об-
щински съвет – Бургас, 
както и граждани. Сред тях 
имаше и такива, които 
даряват кръв за първи път.

Сред известните, дали 
пример, бяха заместник-
кметовете на община 
Бургас – Михаил Ненов, 
Манол Тодоров, общински-
те съветници Тодор Иванов 
и д-р Светослав Тодоров. 

Петима в битката за Борда на директорите на Пристанището

Започна се! Граждани искат 
включване в бъдещата червена зона

50 души станаха част от 
кръводарителска акция за 8-ми март

Манол Тодоров, заместник-кмет по туризъм и спорт 
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Д-р Светослав 
Тодоров
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Селин Акар е родом от 
малко село във Великотър-
новско, но любовта към 
морето и народните тан-
ци я водят в Бургас. Сбъд-
натата ѝ мечта – ансамбъл 
„Странджа“, е причината 
днес тя да се намира на 
страниците на вестник 
„Черноморски фар“, за да 

разкаже за своя житейски 
път, който, макар и едва 
20-годишен, прелива от 
истории. 

Освен част от ансам-
бъла, Селин е и преподава-
тел – във фолклорна 
школа „Огин“. „Още преди 
да дойда официално в Бур-
гас, ми бяха предложили 
да преподавам народни 
танци в школата“, спомня 
си тя. И как да откажеш 
на подобно предложение, 

когато танците са 
нещото, което те 
окрилява и искаш да 
окрилиш чрез тях 
и останалите. 

В момента 
С е л и н  е 

студентка трета година 
в АМТИИ „Проф. Асен Ди-
амандиев“ – гр. Пловдив, 
специалност „Българска 
народна хореография“. 
Макар и все още да не е 
завършила, тя вече е ори-
ентирана и към магистра-
тури – едната е „Българска 
народна хореография“, с 
която ставаш „хореограф-
режисьор“, а другата –  
пиар. 

Жертвите в името на 
сбъднатите мечти

Още на 16 години тя 
преминава в самостоятел-
на форма на обучение. 
Тази форма, обикновено 
използвана за ученици с 
много отсъствия или 
проблеми в училище, не я 
плашела. Напротив, тя 
била отличничка. Завър-
шила „банково дело“ в 
Горна Оряховица, но вина-
ги е знаела, че това не е 
нейният път. От малка 
е била сигурна, че танци-
те ще бъдат не само 
нейна страст, а и профе-
сия. Решението ѝ да ста-
не хореограф дошло още 
във втори клас. В начало-
то не е била насочена към 
определен стил танци, но 
майка ѝ набързо я ориен-
тирала, като я записала 
на народни. И така запо-
чнала нейната дълга и 
успешна кариера в света 
на българския фолклор. 
„Не съм се колебала нито 
за миг. Танците бяха мое-
то призвание“, спомня си 
Селин.

Професионалното 
израстване

Началото слага в детския 
танцов състав към чита-
лище „Съединение“ в село 
Драганово, от което е и 
родом. Скоро се присъеди-
нила към Фолклорен клуб 
„Българка“, а по-късно и 
към ПФА „Сидер Войвода“ 
в Горна Оряховица. Това 
било време, изпълнено с 
репетиции, концерти и 
безброй участия. На 13-14 
години тя била най-мал-
ката в ансамбъла, но това 
не ѝ попречило да се учи и 
да се развива. Танцувала 
почти всеки ден, без по-
чивка. „Бях най-малката, 
но това не ме спря да се 
изявя на сцена с хора, кои-
то бяха много по-големи 
от мен. Всеки ден беше 
ново предизвикателство“, 
споделя Селин. След това 
преминава в ПФА „Искра“ 
– гр. Велико Търново, а в 
момента е в ПФА „Стран-
джа“ – Бургас. Билет за 
влизането в ансамбъла ѝ 
осигурява спечелен от нея 
конкурс. 

Мисия „учител“

След като се установи-
ла в Бургас, тя започнала 
да преподава народни 
танци в школата „Огин“. 
Това било начало на ново-
то ѝ амплоа като хореограф 
и преподавател. За нея 
създаването на хореогра-
фии е изкуство, което 
започва с идеята за танца 
и търсенето на музика, 

която да му съответства. 
Селин коментира, че ва-
риантите за намирането 
на подходяща музика са 
основно два – в единия 
случай можеш да използваш 
такава, каквато вече съ-
ществува, но рискуваш да 
се повториш, тъй като 
вече всичко е използвано. 
Другата възможност е да 
започнеш работа с компо-
зитор, който да измисли 
изцяло нова музика. „Това 
обаче изисква много сред-
ства“, казва Селин. Тя е 
категорична, че танцът 
не е просто сбор от меха-

нични движения. Всяка 
стъпка трябва да е изпъл-
нена със смисъл и емоция.

В момента Селин ръко-
води три групи, като се 
подготвя да започне и 
четвърта. Работи с деца 
и възрастни, като през 
уикендите е хореограф на 
фолклорната танцова 
формация „Петлите“. Там 
са деца от 7 до 16-17-го-
дишна възраст. „В момен-
та съм хореограф на 
предстоящия спектакъл, 
който ще се реализира 
ноември месец“, загатва 
Селин. 
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Красивото лице на 

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Биляна и Диляна – две 
момичета от Малко Тър-
ново, които с гордост 
участват във фотоизлож-
бата „Вековна Странджа 

– хора и традиции“, нами-
раща се пред „Часовника“ 
до сградата на Община 
Бургас. Те са неразделни 
още от детската градина. 
Заедно са и в приключение-
то, наречено „модел на 

народна носия“. 
„За нас е чест да съхра-

няваме традициите и да 
ги предаваме на идните 
поколения“. Това съобщи 
пред репортер на вестник 
„Черноморски фар“ Диля-
на. И допълни, че винаги с 
най-голямо удоволствие 
се включва в подобни ме-
роприятия.

От своя страна, Биляна 
разкри, че да са родом от 
китното градче Малко 
Търново им носи голяма 
емоция. „Изключително 
благодарни сме, че имахме 
възможността да ни за-
снемат, да облечем точно 
тези носии и да участваме 
във фотоизложбата“, 
каза още тя.

И двете са категорични, 
че българите трябва да се 
връщат към традициите 
и към автентичните об-
лекла, „защото това е 
истината“. „Всеки тряб-
ва да носи българската 
носия с най-голяма чест“, 

убедени са момичетата.
Във фотоизложбата 

„Вековна Странджа – хора 
и традиции“ могат да се 
видят панорамни кадри на 
Малко Търново и стран-
джанските пейзажи, мо-
менти от Стоиловския 
Преображенски събор, 

както и кадри от Фести-
вала на хляба в Малко 
Търново. Сред другите 
впечатляващи кадри са 
Големият Врис, момчешко 
хоро в реката край водопад 
Докузак и други. На всяко 
табло има QR код, чрез 
който ще може да се открие 

повече информация за 
представените фотогра-
фии и тяхната история. 

Авторът Христо Анес-
тев сподели на официал-
ното откриване, че вече 
има предложение да пока-
жат тази изложба в Ис-
танбул. Биляна и Диляна по време на откриването на фотоизложбата 

ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Две от табла-
та, които са 

част от „Веков-
на Странджа – 
хора и тради-

ции“
ФОТО: МАГДАЛЕНА 

ДИНЕВА

Пазител. Да поддържаш огъня и да съхраняваш наследството от предците

„
Когато облека 
автентична 
носия и си 
представя, че 
преди десетки 
години в нея е 
кипял живот, 
това ме зареж-
да много и ме 
пренася другаде

Селин Акар
ФОТО: АСЕН ВЕЛИКОВ

Биляна и Диляна – моделите на народни носии  
във фотоизложбата, посветена на Странджа

Проект „Българка“                 ФОТО: © ALBENA ANDONOVA-MATAROVA
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българския фолклор
За нея не представлява 

неудобство да бъде учител 
на хора, които са на въз-
растта на нейните роди-
тели. „Понеже от малка 
танцувам с доста по-голе-
ми от мен, не ми прави 
впечатление. Намирам общ 
език с всеки“, казва тя.

Срастване с носията

Любовта на Селин към 
автентичните български 
носии се заражда посте-
пенно. Всяка носия, която 
е обличала, носи със себе 
си част от историята на 
българския народ. „Носи-
ята не е просто дреха. Тя 
съдържа енергията на 
хората, които са я носили 
преди теб. Тя ти разказва 
история“, споделя тя.

Сред най-вълнуващите 
ѝ моменти е когато обляк-
ла носия на 150 години от 
село Нисово, Русенско. 
Тази носия била дарена на 
читалище „Съединение“ 
от наследниците на осно-
ватели на село Драганово. 
За нея Селин разказва 
следната история: „На-
времето, доколкото са ми 
разказвали, един турчин е 
опитал да изнасили моми-
че от селото. Когато 
нейните роднини разбират, 
го убиват. За да не ги хванат 
другите турци, бягат в 
покрайнините на Русе. 
Наследниците на този род 
обаче помнят тази исто-
рия и в знак на благодарност 
даряват една от носиите 
си“. Дълго време тя се 
намирала в читалището 
и всеки път, когато Селин 
отивала на репетиции, 
минавала покрай нея и я 
гледала с възхищение. „На 
последния фестивал в 
Рожен реших да я взема, за 
да я облека. Идеята ми 
беше да я снимаме, защото 

като видях в какво небла-
гоприятно състояние е – 
прашасала и скъсана, исках 
да я документирам, докато 
не се е разпаднала. „Защо-
то снимките ще останат 
завинаги, ако тя се разру-
ши“.  

Що се отнася до обли-
чането на народните 
костюми, Селин споделя, 
че е цяла философия. За-
виси откъде произлиза 
носията, каква е по своята 
същност. Селин разказва, 
че булчинските носии са 
по-сложни за обличане, 
защото са с най-много 
елементи. Най-често въз-
растните жени в дома 
помагат, защото една 
жена няма как да си напра-

ви само забраждането, ако 
носията е празнична. 
„Ежедневните забраждания 
са лесни. Връзват се или 
отдолу, или отгоре и са 
само на възел. Едно и също 
забраждане в различни 
части на България може 
да се нарича по различен 
начин“, разкрива Селин. 

Носията – символ на 
социален статус

В българската култура 
носията не е просто есте-
тика, тя е и белег за со-
циален статус. Селин 
разказва, че носиите в 
различни части на Бълга-
рия са имат своите харак-

терни особености. Напри-
мер в Пиринската област 
са най-богати, с най-мно-
го елементи. „Това колко 
е богата една носия показ-
ва колко средства са има-
ли местните хора. Отдел-
но показва и дали семей- 
ството е заможно“. 

От друга страна, в по-
бедните райони хората 
носели по-опростени носии. 
„Даже са обличали по една 
риза, а ризата се води бельо. 
Според тогавашните 
разбирания, ако някой 
някъде се снима само по 
риза, все едно се е снимал 
по бельо. Ризата, понеже 
се цапа или къса, са я ряза-
ли от кръста надолу, или 
са сменяли само парчета, 
за да могат да я използват 
отново“, разказва Селин. 

Има разлика и в носиите 
на мюсюлманите и на 
християните в България. 
Най-различната носия, 
която Селин някога е об-
личала, е мюсюлманска 
булчинска носия от Се-
верна България. „Когато 
я облякох, бях на семинар 
„Непознатите“ в Пловдив. 
Кандидатствах за модел 
на носия, за да мога да се 
доближа до нещо, до което 
в друг случай няма да успея“. 
Така и става. И до ден дне-
шен спомените от прежи-
вяването не избледняват. 

В своя гардероб Селин 
съхранява три автентич-
ни носии. Едната е от ра-
йона на Асеновград, други-
те две са Северняшки – от 
района на Павликени и от 
Плевенско. Наскоро си е 
купила коланче за една от 
тях. Само то ѝ струвало 
150 лева. Селин казва, че 
елементите от носията, 
ако се закупуват поотдел-
но, излизат много по-скъ-
по, отколкото ако си я 
вземеш окомплектована. 

Българската  
Мона Лиза

Никога няма да забрави 
първото си участие в кон-
курса за народни носии в 
Жеравна през 2022 година. 
Тогава, с автентичната 
си носия от Малко Търно-
во, тя става истинска 
сензация в социалните 
мрежи. Снимките ѝ са 
споделяни десетки пъти 
и коментирани, а покани-
те за приятелство, по 
нейни думи, са нараснали 
значително. „Хората за-
почнаха да ме сравняват с 
Мона Лиза. Беше нещо 
невероятно“, споделя Селин.

През 2023 година тя от-
ново участва, но този път 
с градска носия, която не 
била призната за автен-
тична според стандарти-
те на журито. „Носията 
беше на около 80-90 години, 
но явно журито искаше да 
оценява такива, които са 
на по 200 години и по-пищни“. 

Идеята на Селин, при 
явяването ѝ на тези кон-
курси, е да покаже носиите 
и те да бъдат заснети, 
защото в Жеравна фото-

Женското облекло в 
Западна Странджа, където 
се намира село Драка, се 
отличава с многообразие. 
Освен с икономически и 
демографски причини, това 
в отделни случаи е 
свързано и с вероятни 
модни влияния. Костюми-

те и техните структур-
ни елементи имат и 
различни названия, сред 
които и определението 
„гръцки“.
Ризата е от бяло памучно, 
домашно тъкано платно. 
Полите ѝ завършват с 
плетена на ръка дантела. 
Ръкавите са украсени с 
бродирани цветя в зелено, 
светлозелено, червено и 
розово и тясна ръчна 
дантела. В най-долната им 
част ширината е 26 см.
Сукманът „Перата“, гръцки 
модел, е изработен от Стоя-
на Георгиева Воева през 
1935-6 година. Пазвеният 

разрез, дълбок 24 см, е 
обримчен с вълнен 

оранжев конец и е 
украсен с черно 
кадифено парче, върху 
което са избродирани 
растителни орнаменти 

в ярки цветове. Полите 
от кадифе, пришито към 

сукмана, богато извезани 
със сърма, са дълги 20 см и 
завършват с 3-сантиметро-
ва дантела. „Перата“ са 
фино изработени от сърма и 
пайети. Престилката е 
черна, литотъкана, 
завършва със светлосини 
ресни. Дълга е 73 см, широка 
48 см. Поясът е съшит от 4 
ромбоидни парчета вълнен 
плат на разноцветни 
ивици. Към носията има 

връхна дреха – астраган, 
украсена на яката и в 
долната част на ръкавите с 
тънък черен гайтан. Купена 
е през 1940 година от 
Карнобат, за сватбата на 
Стояна. Забрадката е 
памучна, бяла, украсена по 
краищата с ръчна дантела с 
нанизани сини и зелени 
синци.

Историята на една носия 
от Странджа

Празнична женска носия от 
с. Драка, Бургаско – с този 
костюм Селин е част от 
календара на „Българските 
корени“ за тази година 

ФОТО: ПЕТЪР ПЕТРОВ

графите са на всеки ъгъл. 
„Снимките за мен са мно-
го важни. В едно хоро има 
влияние костюмът, райо-
нът и всичко от бита. 
Случвало ми се е да показ-
вам носия на моите учени-
ци, за да разберат те защо 
даденото хора се танцува 
по конкретния начин. 
Много по-лесно ми е, ако 
имам снимка с носия, коя-
то съм обличала. Не искам 
да ме снимат само за да 
стана известна, а за да си 
помогна по време на обу-
чението“, категорична е 
Селин. 

Извън конкурсите, тя 
се е снимала и за фондация 
„Български корени“, както 
и за проекти на различни 
фотографи. „Случвало се 
е да ме снимат с момичета, 
които не се занимават с 
танци, нито с пеене. Из-
общо нищо свързано с 
фолклора. За мен лично 
трябва да го прави човек, 
който се занимава с това 
изкуство – човек, който 

носи енергията. Защото 
ние вдъхваме живот на 
носиите, а не обратното“. 

На инат

Селин вярва, че народ-
ните танци и българската 
култура не са отживели-
ца. „През годините съм 
обиколила цяла България 
и дори чужбина, благода-
рение на ансамблите, от 
които съм била част“, 
споделя тя. „Покрай кон-
цертите видях места, 
които нямаше да видя 
иначе. Хората, които се 
занимават с това изкуство, 
не са нито задръстени, 
нито заклещени в мина-
лото“. И въпреки че са я 
съветвали да спре да се 
занимава с народните 
танци, защото в това 
„няма хляб“, тя продъл-
жава да доказва, че това 
не е вярно. „Има хляб във 
всяка професия – зависи 
кой как си построи живо-
та“, заключва тя. 

С тази автен-
тична носия 

от Малко 
Търново Селин 
става истин-

ска сензация на 
Фестивала на 
фолклорната 

носия в Жерав-
на през 2022

ФОТО: АСЕН ВАСИЛЕВ

Една от послед-
ните изяви на 
Селин (вляво) –  
като част от 
големия кон-
церт на площад 
„Св. св. Кирил и 
Методий“ на 
Трети март
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Заповед изпрати каменната 
кариера в Каменар в историята 
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На Сирница в Поморие. Енергийният министър Жечо Станков и кметът на града 
Иван Алексиев си стиснаха ръцете 

МОНИКА ИЛИЕВА

Със заповед на минис-
търа на енергетиката 
Жечо Станков се прекра-
тяват всякакви процеду-
ри за отдаване на карие-
рата на концесия за добив 
на инертни материали 
край кв. „Каменар“, Помо-
рие, експлоатирана цели 
55 години. 

По този начин се реша-
ва един дългогодишен 
проблем на местните 
жители, свързан с взриво-
ве от кариерата. Вместо 
нея ще се изгради модерен 
приключенски парк.

Министърът на енер-

гетиката пристигна в 
Каменар на Сирни Заговез-
ни, за да съобщи важната 
новина.

Той припомни някои 
основни акценти от ми-
налото на каменната ка-
риера . От думите му 
стана ясно, че през 1969 г. 
тук са се добивали инерт-
ни материали, с които е 
построено пристанището 
в Поморие, както и цялата 
инфраструктура. В един 
момент развитието на 
населеното място е по-
гълнало кариерата. 

На свой ред кметът на 
Поморие Алексиев благо-
дари на министър Станков. 
Не бе забравен и бившият 

кмет на село Каменар 
Петко Петков, който 
заедно с общинска адми-
нистрация е положил 
максимални усилия, така 
че днес кариерата да вле-
зе в историята и да даде 
възможност за развитие 
на този терен в уникален 
развлекателен проект – 
Приключенски парк. Але-
ксиев обърна внимание, че 
територията разполага 
с естествено водно огле-
дало. „Тази заповед на 
министър Станков дава 
началото на развитието 
на кв. „Каменар“ като 
място за развлечения и 
възможности за отдих“, 
подчерта той.

Министър 
Станков 
и кметът 
на община 
Поморие Иван 
Алексиев 
представиха 
новия проект, 
който ще про-
мени облика 
на района
ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

Жечо Станков е роден на 4 август 1982 г. 
в гр. Бургас. Завършва специалност „Иконо-
мика“ в Регенсбургския университет в Гер-
мания. До 2011 г. е управител и собственик 
на фирмите „Екогаз Инженеринг“, която се 
занимава с газификация и отопление и „Еко-
тест“ (дейност, свързана с проби на уреди). 
На 16 януари 2025 г. е избран за министър 
на енергетиката в правителството на 
Росен Желязков.

– Министър Станков, има ли хаос със 
сметките за парното при етажната 
собственост? 

– Хаосът със сметките за парното се 
дължи на това, че наредбата, която е 
свързана със дяловото разпределение пад-
на, беше обжалвана в съда. Ангажирал съм 
целия състав на министерството, който 
отговаря за „Топлофикация“ и дяловото 
разпределение заедно с КЕВР, за да направим 
наредба, която да е устойчива и да няма 
такива проблеми. Решението на съда изле-
зе броени дни преди да изтече месеца, 
което създаде хаос. Аз съм сигурен, че ще 
намерим вариант съвсем скоро, така че 
максимално бързо справедливите сметки 
за парното да стигнат до хората, без един 
или друг да плаща сметката на своя съсед. 

– Какво ще кажете по механизма за 
компенсации за енергийно бедните?

– Две неща, които са важни за битовите 
потребители. Колегите от Фонд СЕС 
(Сигурност на електроенергийната сис-
тема) вече са разписали с всички крайни 
снабдители своите договори. Така че до-
макинствата, които нямаха ток по време 
на коледните и новогодишните празници 
да получат своите компенсации. В следва-
щите сметки това ще бъде отразено със 
знак минус. Намалихме максимално адми-
нистративната тежест, така че да не се 
налага да ходят до офисите на дружества-
та, а да го получат по сметките си.

– Как ще се отрази либерализацията 
на енергийния пазар на домакинствата?

– Що се касае за либерализацията, в 
Министерството на енергетиката сме 
готови с всички сценарии дали тя ще се 
състои на 1 юли, или не. Домакинствата 
трябва да бъдат спокойни, че няма да има 
повишение на сметките им за ток. Ако има 
либерализация, сметките им ще бъдат 
запазени на същите нива и с реална ком-
пенсация по начина, по който го правим и 
до момента и с небитовите потребители, 
разбирайте бизнеса. 

– В контекста на възстановяването 
на енергийната система в Украйна, докъ-
де стигнаха преговорите за закупуването 
на реакторите от Белене?

– Има решение на Народното събрание, 
което дава ясен мандат на изпълнител-
ната власт за водене на технически пре-
говори за продажбата на тези реактори 
между двете компании – българската в 
лицето на Национална електрическа ком-
пания и украинската такава. В момента, в 
който приключат, ще влезем отново в НС, 
за да бъде взето финалното решение.

Интервюто е съставено по въпроси и 
на други медии. 

МИНИСТЪР ЖЕЧО СТАНКОВ: 

Либерализацията на енергийния пазар няма 
да е в ущърб на битовите потребители

МОНИКА ИЛИЕВА

Лодкостоянката в Ахе-
лой получи удостоверение 
за експлоатационна год-
ност. Това заяви лично 
кметът на Поморие Иван 
Алекиев във видеообръще-
ние от профила си в соци-
ална мрежа. „Честито на 
Ахелой за новата придо-
бивка, защото това е 
първата стъпка за реха-
билитация на лодкосто-
янката им и изграждане 
на едно хубаво, модерно и 
кипро пристанище в бъ-
деще, което ще е новото 
бижу на града и ще допри-
несе за развитието на 
туризма в района“, под-
черта емоционално Иван 
Алексиев.

Списъкът с благодар-
ности не бе никак кратък. 
Оглави го Гроздан Караджов 
– министър на туризма. С 

ръка на сърцето Алексиев 
изказа благодарност към 
министъра на енергети-
ката Жечо Станков и 
областния управител на 
област Бургас проф. Мария 
Нейкова.  

„Черноморски фар“ 
припомня, че в деня на св. 
Николай Чудотворец (2024 
г.) рибарите на Ахелой 
бяха зарадвани с дълго-
очакваната новина, че 
лодкостоянката в Ахелой 
вече е регистрирана. „Има-
те законно съоръжение, 
на което да акостират 
лодките ви. А още по-до-
брата новина е, че на по-
следната сесия на Общин-
ски съвет –  Поморие 
съветниците единодушно 
гласуваха лодкостоянката 
да бъде поставена под 
управлението на Община-
та, за да може вие да сто-
панисвате обекта. Чрез 

областния управител сме 
отправили искане за това 
и очакваме решение на 
Министерски съвет“, 
съобщи тогава кметът 
Алексиев в Ахелой. 

Кметът на Поморие 
обяви, че пътува към гра-
да с още една добра новина. 
Рибарско пристанище – 
Поморие ще бъде с подо-
брена защита от морски-
т е  б у р и ,  к о и т о  с е 
разразяват в района. 
„Внасяме проект и за ри-
барското пристанище в 
Поморие. Ще бъде  монти-
ран още един понтон и 
брейкуотър на входа на 
пристанището, за да ук-
ротим западната вълна, 
която влиза в него. Започ-
ва надграждане в източ-
ната му част за защита 
на плавателните съдове 
от ветровете, идващи от 
тази посока“, поясни той.

Лодкостоянката в Ахелой 
получи удостоверение  
за експлоатационна годност

О Б Я В А

На основание чл.35, ал.1 от Закона за общинска-
та собственост, чл.90 от НРПУРОИ, Решение № 129/ 
28.11.2024г., прието на 14-то заседание на Общински 
съвет – Сунгурларе и Заповед № 75/ 26.02.2025г. на 
Кмета на Община Сунгурларе се обявява публичен 
търг с явно наддаване за продажба на недвижим имот 
– частна общинска собственост, както следва:

Терен с площ 1348 кв.м., ведно с построена в 
него масивна двуетажна сграда със застроена площ 
120,00 кв.м., съставляващ УПИ І в кв.15 по ПУП на 
с.Съединение, кв.“Морава“, актуван с акт за частна 
общинска собственост № 2241/ 15.01.2009г.

Начална тръжна 95370.00 лв. (Деветдесет и пет 
хиляди триста и седемдесет лева) без ДДС.

В търга могат да участват физически и юридически 
лица.

Търгът ще се проведе на 19.03.2025г. от 10:00 
часа в заседателната зала на Общината, І-ви етаж/
над партер/.

Тръжната документация съдържа: заявление за 
участие, декларации – 2 броя, проекто – договор, 
копие от скица, копие от акт за собственост, копие от 
лицензирана оценка, копие от заповедта за търга, 
копие от решение на Общинския съвет и копие от 
данъчна оценка.

Цената на един комплект тръжни документи е в 
размер на 190,74 лв. без ДДС, т.е 0,2 % от стойност-

та на началната тръжна цена на обекта, не по-малко 
от 50 лв. без ДДС, съгласно приложение по чл. 47, 
раздел ІІІ точка 2 от Наредба за определяне и адми-
нистриране на местните такси и цени на услуги на 
територията на Община Сунгурларе, платими в касата 
на Общината и се получават в стая № 23, І-ви /над 
партер/ етаж на Община Сунгурларе.

Депозитната вноска за участие в търга е 20% от 
началната тръжна цена на имота, т.е. 19074,00 лв. и 
се внася в касата на Общината или по банков път по 
сметка BG 86 UNCR 70003321757314, Уникредит 
Булбанк АД: UNCRBGSF.

Документи за участие в търга се приемат до 12.00 
часа на 18.03.2025 г. в деловодството на Община 
Сунгурларе, партерен етаж, в запечатан непрозрачен 
плик, адресиран и подпечатан.

Собствеността върху предмета на търга се прех-
върля след окончателното заплащане на предложе-
ната цена, данък прехвърляне – съгласно чл. 35 ал. 2 
от НОРМДТ на Община Сунгурларе, стойността на 
разходите, направени от Общината за изготвянето на 
оценките, платими в седемдневен срок от датата на 
получаване на писмено уведомление, с което се 
предлага на участника спечелил търга сключване на 
договор.

За справки отдел „Общинска собственост“
Община Сунгурларе
тел: 05571/52-95

Жечо Станков
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Първо място за ФК „Вихър” на детския 
футболен турнир „Самарско знаме”

МАРИЯ КОСТОВА
От името на родителската 
общност

За втора поредна година 
Стара Загора беше до-
макин на детския фут-

болен турнир „Самарско 
знаме“. Турнирът се органи-
зира от Агенция „Национал-
ни спортни турнири – Млади 
Таланти“,  съвместно с 
футболен клуб „Верея“, и се 
осъществява с подкрепата 
на Община Стара Загора. В 
надпреварата участие взеха 
20 футболни школи от ця-
лата страна, включително 
всички старозагорски фут-
болни клубове. Организиран 
е за деца и юноши, родени в 
периода 2012 - 2017 година. 

ФК „Вихър“ Айтос участ-
ва с два отбора – набор 2015 
г. и набор 2013 г., с треньор 
Димчо Данов. И тъй като 
детският футболен турнир 
„Самарско знаме“ е посветен 
на националния празник, 
срещите започнаха на 28 
февруари, а финалът и наг-
раждаването се проведоха на 
3 март, на най-специалния за 
всеки българин ден. 

По време на турнира мал-
ките айтоски футболисти 
от набор 2015 г. изиграха 
четири срещи и допуснаха 
само една загуба в своя първи 
мач от ПФК „Берое“. Във 
всички следващи три поред-
ни мача момчетата извою-
ваха категорична победа. В 
двубоя с ФК „Верея“ резулта-
тът беше 16:0, над ФК „Ха-
сково 2“ се наложиха с 6:2. 
Много драматичен беше 
финалният мач с ФК „Хаско-
во“ за третото място. 
Малките ни футболни на-
дежди показаха силна воля и 
амбиция за победа – от пър-
воначално допуснати два 
гола, успяха да „обърнат 
резултата“ и победиха с 4:2. 
Така извоюваха третото 
място в своята група.

Категоричният победител 
на турнира за набор 2013 г. 
беше ФК „Вихър Айтос“, тъй 
като нашите футболисти 
не допуснаха нито една загу-
ба и нито един гол във вра-
тата си в изиграните мачо-
ве по време на турнира. 
Първият мач беше с домаки-
ните от ФК „Верея“, в който 
„вихрушките“ победиха с 4:0. 
С 3:0 в полза на айтозлии 
завърши мачът с ФК „Равда“, 
със същия резултат момче-
тата се наложиха и над ФК 
„Локомотив 2“. Така се стиг-
на до финалния мач с ФК 
„Сините камъни“, който 
беше изключително напрег-
нат. Въпреки че игровото 

превъзходство беше на 
страната на ФК „Вихър“, 
които имаха повече удари в 
противниковата врата, 
повече атака и владеене на 
топката, момчетата не 
успяха да надиграят своите 
противници. Бяха им отме-
нени два гола още в първото 
полувреме и мачът завърши 
0:0. Така се стигна до дузпи, 
при изпълнението на които 
айтозлии показаха, че са по-
точни, по-тренирани и 
психически по-добре подгот-
вени. 

Освен медалите и купите 
за трето място на отбор 
2015 г., и първото за отбор 
2013 г., двама футболисти 
от ФК „Вихър“ получиха ин-
дивидуални грамоти и купи 
– За „Най-добър нападател“ 
на набор 2015 г. – Анъл Реджеб, 
и за „Най-добър вратар“ за 
набор 2013 г. – Константин 
Купенов. Всички деца от 
футболния клуб показаха 
огромно желание за игра и 
победа, раздаваха се безре-
зервно, играха в дъждовно 
време и нито за миг не допус-
наха да се отчаят или да се 
откажат от своите мечти, 
въпреки опитите за прово-
кация от някои от отбори-
те, публиката или съдийски-

те отсъждания. 
За успеха на децата от ФК 

„Вихър“ безспорна е заслуга-
та на техния треньор Димчо 
Данов, който успява да „из-
вади“ от тях най-доброто 
на което са способни, да ги 
обучава, напътства и възпи-
тава както на терена, така 
и извън него. Обичта и ува-
жението, които изпитват 

децата към него, не могат да 
бъдат скрити и успехите, 
които децата имат на те-
рена, са резултат от тази 
симбиоза и връзка футбо-
лист-треньор-отбор.

Не остана незабелязана и 
айтоската, родителска 
подкрепа и агитка. За най-
мощна родителска подкрепа 
във футболен турнир „Са-
марско знаме 2025 г.“, роди-
телите на децата от двата 
отбора на ФК „Вихър“ – Айтос, 
изненадващо получиха „Бла-
годарница“.

И както каза на награжда-
ването Петко Крумов, начал-
ник на отдел „Спортни дей-
ности“ в Община Стара 
Загора „Надявам се този 
турнир да помогне на децата 
не само да развият таланта 
си, но и да изградят дух на 
сътрудничество и уважение 
към съперниците“, нека по-
желаем бъдещи успехи фут-
болистите на ФК „Вихър“, гр. 
Айтос и дано станат добрия 
пример и бъдещите личности, 
с които Айтос да се гордее

Шампионите на турнира – ФК „Вихър“ – 2013 г.             ФОТО: МАРИЯ КОСТОВА

След драматичните последни срещи двата отбора на ФК „Вихър“ с треньора Димчо Данов

Отбор 2015 г. с купата за третото място

Константин 
Купенов – „Най-
добър вратар“ 
на турнира, за 

набор 2013 г. 

Анъл Реджеб –  
„Най-добър 
нападател“ на 
турнира от 
набор 2015 г.    

Признание и за родителите – „Благодарни-
ца“ за „Най-голяма родителска подкрепа“
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Недка Антонова е шампион за 2025-а при 30-килограмовите

Айтоските момичета с пълен комплект 
медали от Държавното по борба

С пълен комплект 
медали се завърна 
от Държавния личен 

шампионат за момичета 
в гр. Стара Загора Спорт-
ният клуб по борба „Айтос“. 

Недка Антонова е нова-
та шампионка за 2025 г. в 
категория до 30 кг, научи 
НП от треньорката Сий-
ка Иванова. Севда Хюсни 
асистира на Недка със 

сребърен медал в същата 
категория – до 30 кг. В 
категория до 33 кг бронзов 
медал спечели Ирем Еми-
нова.

Това е огромен успех за 

отбора момичета и за 
треньор Иванова. За ай-
тоските госпожици вече 
се говори с уважение и 
признание между връст-
ниците им от различни 

клубове.
През уикенда в Горна 

Оряховица възможност да 
покажат хъс за победа и 
качества имат и момче-
тата от клуба в І-ва и ІІ-ра 

група деца. Те вече пътуват 
за участие в най-престиж-
ното национално състе-
зание – Държавния личен 
шампионат за деца.

НП

Отборът на Айтос с треньорите Сийка Иванова и Октай Ружди На почетната стълбичка – най-добрите в категория до 30 кг Гордата треньорка с трите медалистки        ФОТО: СКБ „АЙТОС“

Класирането и наградите, 
осигурени от Община Айтос, 
бяха определени от компе-
тентно жури в състав:

Надежда Кръстева – учител 
по Български език и литера-
тура в СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос

Невена Връбчева -Петкова 
– Старши учител по Българ-
ски език и литература в СУ 
„Н. Й. Вапцаров“ гр. Айтос 

Росица Рачева – учител по 
Български език и литерату-
ра в ОУ „Христо Ботев“ с. 
Пирне

Радостина Янева – учител 
по Български език и литера-
тура в ОУ „Христо Ботев“ с. 
Мъглен

Красимира Сотирова – учи-
тел по Български език и ли-
тература в ОУ „Св. св. Кирил 
и Методий“ с. Карагеоргиево

Несрин Расимова -Велико-
ва – учител по Български език 
и литература в ПГСС „Злат-
на нива“ гр. Айтос

Красимира Татарова – учи-
тел начален етап на основ-
ното образование в ОУ 
„Атанас Манчев“ гр. Айтос

Красимира Георгиева – 
старши учител по Български 
език и литература в ОУ 
„Светлина“ с. Тополица

Индивидуални 
изпълнители

Възрастова група І – ІІ клас
І място – Ивайло Петров 

Сотиров – СУ „Христо Ботев“ 
гр. Айтос

І място – Кристиян Ста-
нимиров Станчев – СУ „Н. Й. 
Вапцаров“ гр. Айтос

ІІ място – Елфида Баки 
Метин – ОУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ с. Карагеоргиево

ІІ място – Никола Ваклинов 
Беширов – ОУ „Светлина“ с. 
Тополица 

ІІІ място – Александър 
Емилов Арнаудов – СУ „Христо 
Ботев“ гр. Айтос

ІІІ място – Дилара Салим 

Мюмюн – ОУ „Христо Ботев“ 
с. Мъглен

Възрастова група ІІІ – ІV 
клас

І място – Николай Димитров 
Каменов – СУ „Н. Й. Вапцаров“ 
гр. Айтос

І място – Берфин Рамадан 
Шабан – ОУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ с. Карагеоргиево

ІІ място – Алек Николаев 
Филипов – ОУ „Светлина“ с. 
Тополица

ІІ място – Крисия Ивова 
Тохчалиева – ОУ „Светлина“ 
с. Тополица

ІІІ място – Дида Теменуж-
кова Огнянова – ОУ „Атанас 
Манчев“ гр. Айтос

ІІІ място – Александър 
Атанасов Карамуков – СУ „Н. 
Й. Вапцаров“ гр. Айтос

Възрастова група V – VІІ 
клас

І място – Андреа Андреас 
Пелковски – СУ „Н. Й. Вапцаров“ 

гр. Айтос
І място – Петек Селдин 

Хюсеин – СУ „Христо Ботев“ 
гр. Айтос

І място – Юлияна Никола-
ева Калчева – СУ „Христо 
Ботев“ гр. Айтос

ІІ място – Дениз Али Байрям 
– ОУ „Светлина“ с. Тополица

ІІ място – Берк Ангелов 
Чафадаров – ОУ „Светлина“ 
с. Тополица

ІІ място – Мерве Мурад 
Яшар – ОУ „Христо Ботев“ с. 
Пирне

ІІІ място – Джемиле Акиф 
Реджеб – ОУ „Светлина“ с. 
Тополица

ІІІ място – Хюсеин Расим 
Ахмедов – ОУ „Светлина“ с. 
Тополица

ІІІ място – Таня Йорданова 
Стефанова – СУ „Христо 
Ботев“ гр. Айтос

Възрастова група VІІІ – ХІІ 
клас

І място – Владимир Ста-
нимиров Стойчев – СУ „Н. Й. 
Вапцаров“ гр. Айтос

ІІ място – Денис Василев 
Епитропов – СУ „Христо 
Ботев“ гр. Айтос

ІІ място – Хелин Басри Сабри 
– СУ „Н. Й. Вапцаров“ гр. Айтос

ІІІ място – Катя Димчева 
Миткова и Несибе Фарук 
Илияз – ПГСС „Златна нива“, 
гр. Айтос

ІІІ място – Пламена Нейче-
ва Тонева – СУ „Н. Й. Вапцаров“ 
гр. Айтос

Колективни  
изпълнители:

Възрастова група І – ІІ клас
І място – „Ботевчета“ – СУ 

„Христо Ботев“ гр. Айтос
І място – „България над 

всичко“ – СУ „Н. Й. Вапцаров“ 
гр. Айтос

Възрастова група ІІІ – ІV 
клас

І място – „Ботевци“ – СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

ІІ място – „С любов към 
България“ – ОУ „Атанас Ман-
чев“ гр. Айтос

ІІ място – „Огнени обръчи“ 

– СУ „Н. Й. Вапцаров“ гр. Айтос
ІІІ място – „Млади възро-

жденци“ – СУ „Н. Й. Вапцаров“ 
гр. Айтос

Възрастова група V – VІІ 
клас

І място – „Потомци“ – СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

І място – „Атанас Манчев“ 
гр. Айтос

ІІ място – „Ботевци“ – ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне

ІІ място – „Моята България“ 
– ОУ „Христо Ботев“ с. Мъглен

ІІІ място – „Искра“ – ОУ „Св. 
св. Кирил и Методий“ с. Ка-
рагеоргиево

ІІІ място – „Нашата Бъл-
гария“ – СУ „Н. Й. Вапцаров“ 
гр. Айтос

Възрастова група VІІІ – ХІІ 
клас

І място – „Словотворител-
ница“ – СУ „Христо Ботев“ 
гр. Айтос

І място – „Различните, онез, 
които никога не спят“ – СУ 
„Н. Й. Вапцаров“ гр. Айтос

Класиране на общинския конкурс „Моята България 2025“

Успешният 
млад екип на 
СУ „Никола 
Йонков Вапца-
ров“
ФОТО: НП

Първо място 
за момчетата 
и момичетата 

от „Словот-
ворителница“ 

- СУ „Христо 
Ботев“ гр. 

Айтос
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За по-зелен Айтос! Клуб „Екотайм” с призив 
към съветниците: „Посадете мартеници!”

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ ЦЕНТЪР ЗА СОЦИАЛНИ 

И ЗДРАВНИ УСЛУГИ

ОБЯВА ЗА РАБОТНО МЯСТО

Община: Айтос
Име на учреждението: ОЦСЗУ 
Свободна позиция: Медицинска сестра - 1 щатна бройка  в 

яслена група към Детска градина
Образование: висше - медицинско
Минимална образователна степен: бакалавър
Област на висше образование:  здравеопазване и спорт, 

здравни грижи
Професионална квалификация: „медицинска сестра“, „аку-

шерка“ „лекарски асистент“ или „фелдшер“.
Назначение: трудово правоотношение,  чл.67, ал.1, т.1 от  КТ,  

във връзка  с  чл.70  ал.1, ал.2 от КТ /в полза на работодателя/
Необходими документи:
- Заявление /до ръководителя/ - по образец;
- Автобиография – CV;
- Копие от документ за завършено образование;
- Копие от документи за допълнителна квалификация (при 

наличие);
- Декларация за обработка на лични данни (по образец);
- Копие на трудова книжка
Начин на провеждане на подбора: подбор по документи и 

интервю.
Допуснатите кандидати по документи ще бъдат уведомени за 

деня и часа за провеждане на интервю. 
Основни задължения на длъжността:
Организира и провежда медицинската  и възпитателната дейност  в 

яслената група; Отговаря за цялостната работа в поверената и група.
Допълнителни умения: способност за работа в екип, да има 

психологическа нагласа за работа с деца и подрастващи, способен 
за бързи и адекватни реакции в различни ситуации, възникващи 
при изпълнение на служебните дейности, компютърна грамотност.

Документи се подават от 26.02.2025 г. до 12.03.2025 г. включи-
телно от 08.30 ч.  до 12.00 ч. и от 12.30 ч. до 17.00 ч. в работни 
дни в деловодството на ОЦСЗУ- гр. Айтос, ул. Васил Левски № 5. 

В рамките на срока за подаване на документи, кандидатите могат 
да се запознаят с длъжностната характеристика за позицията  в 
деловодството на „ Общински център за социални и здравни услуги“, 
ул. “Васил Левски“ № 5.

Тел. за връзка: 0893 636 078; 0558 2 56 30

Ученици от ПГСС „Злат-
на нива“ – Айтос приклю-
чиха своето участие в 
*Дейност 8: Професионал-
на подготовка чрез допъл-
нителни практики в ре-
ална работна среда*, в 
р а м к и т е  н а  п р о е к т 
*BG05SFPR001-3.001-0001 
„Модернизиране на профе-
сионалното образование 
и обучение“*, финансиран 
по *Програма „Образование“ 
2021–2027*, съфинансиран 
от Европейския съюз.  

Най-важни за ученици-
те са отличните резул-
тати от професионал-
ното обучение. Всеки от 
тях получи Удостовере-
ние за проведена практи-
ка в реална работна 
среда. Придобиха увереност 

и самочувствие да използ-
ват наученото в бъдещи 
професионални предиз-
викателства. 

Огромни благодарнос-
ти към партньорите по 
проекта – ресторант 
„Рандеву“ – Айтос, и в 
частност – Мария и Петър 
Николови, които осигу-
риха на учениците ценен 
практически опит и 
възможност за надграж-
дане на уменията.

ПГСС „Златна нива“, Айтос с пореден успешен проект 
за учебна практика в реална работна среда

Членовете на клуб 
„Екотайм“, десето-
класници от СУ 

„Христо Ботев“, Айтос 
и третокласници от 
училището, водени от 
преподавателите Миле-
на Янева, Севинч Алиева 
и Кристина Момчева, 
изненадаха общинските 
съветници и зам.-кмета 
Калоян Калоянов преди 
началото на редовното 
заседание на Общинския 
съвет. Децата и младе-
жите дойдоха с покана 
към избраниците – да 
станат част от една 

екологична и символична 
инициатива, която обе-
динява българската 
традиция и грижата за 
природата. 

Стана ясно, че в Деня 
на Баба Марта СУ „Хрис-
то Ботев“ поставя нача-
лото на кампанията 
„Посади мартеница“ като 
част от международния 
проект „Екологични пре-
дизвикателства – техно-
логични решения“.

„Изработели сме 157 
специални мартеници със 
семена. Всяка мартеница, 
която раздаваме, съдър-
жа семе. Вместо просто 
да я закачим на дърво, след 
като я свалим – нека я 

засадим, за да дадем живот 
на нещо ново. А защо 
точно такъв брой мар-
теници? Защото на тол-
кова години става родно-
то училище“, заяви от 
трибуната на Общинския 
съвет Денис Епитропов, 
представител на клуб 
„Екотайм“.

Ботевци призоваха 
съветниците и админи-
страцията да се включат 
в инициативата и да дадат 
добър пример на граждан-
ството. „Можете да ни 
подкрепите, като заса-
дите своята мартеница 
със семе и разпространи-
те инициативата сред 
гражданите. Представе-

те си – след години наши-
ят град ще бъде по-зелен 
и красив, защото днес 
всички заедно сме засади-
ли не просто семе, а сим-
вол на живота, традици-
ята и бъдещето“, казаха 
още пред Общинския 
съвет екоентусиастите 
на СУ „Христо Ботев“.

Всеки от общинските 
съветници, представи-
телите на администра-
цията и гостите в зала-
та получи специална 
екомартеница, с обеща-
нието да я засади и да 
привлече за екоидеята 
близки, приятели и граж-
дани.

НП

Ботевци с инициатива при съветниците

Зам.-кметът 
Калоян Калоя-
нов поздрави 

младежите за 
екоинициати-

вата

Общинските съветници се присъединиха към екоинициативата            ФОТО: НП

Учениците от 
ПГСС „Златна 
нива“ в края на 
практиката си 
в ресторант 
„Рандеву“

Всеки получи 
Удостовере-

ние за проведе-
на практика в 
реална работ-

на среда
ФОТО: ПГСС „ЗЛАТНА 

НИВА“ – АЙТОС
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СУ „Христо Ботев” с патриотичен 
спектакъл, който ще се помни 
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Тържество на младостта, която поддържа живи духа и традициите

Не зная какво е точното 
определение за спекта-
къл, който пали всички 

сетива, възторгва и извиква 
влага в очите. Не става дума 
за някаква изява, в която 
актьорите просто минават 
през сцената, за да изрекат 
няколко фрази, да попеят и 
да потанцуват. Говорим за 
спектакъл, който въздейст-
ва. Мощно. С думи, с движения, 
с поведение, с всеки детайл… 
Говорим за патриотичния 
подарък, който възпитани-
ците на СУ „Христо Ботев“ 
поднесоха на читалищната 
сцена в навечерието на на-
ционалния празник. 

Беше симфония от музика, 
багри, цветове и въздейст-
ващи стихове, при това – 
атрактивни за новото по-
коление. По един ненатрапващ 
се начин тази училищна по-
становка запали в сърцата 
на младите искрата на 
българщината и разтуптя 
в патриотичен ритъм сър-
цата на публиката от раз-
лични поколения.

СУ „Христо Ботев“ успя 
да сътвори най-достойния 
празник на патриотизма. И 

да изпълни голямата мисия, 
която има училището – да 
възпитава у децата ценности, 
патриотичен дух, обич към 
род и родина. Изпълни я с един 
невероятно точен лайтмотив 
– за онази изключителна го-
товност на младите да 
жертват живота си за сво-
бодата на Отечеството.

Залата беше препълнена 
с учители, родители, гости 
и граждани, които сякаш 
възродиха чувството си за 
общност. Беше не просто 
концерт, а тържество на 
младостта, която поддържа 

живи духа и традициите. И 
в същото време спектакъл, 
който формира у децата и 
младите хора вкус и усет към 
изкуството.

Очаровани бяхме от из-
пълненията на мъниците, 
бъдещи ботевци – Ванеса 
Димитрова и Виктория Йов-
чева, от непринудеността 
на малките таланти на 
детска формация „Ян Бибиян“ 
с ръководител Цвета Андре-
ева, от прецизно подбраните 
текстове на момчетата и 
момичетата от „Словотво-
рителница“" с ръководител 

Лазарина Янчева, от тежки-
те и бързи танци на танцов 
състав „Тракийче“ с ръково-
дител Росица Кавръкова. 

Сценарият и музикалното 
оформление бяха на Цвета 
Андреева. „Целият ни екип и 
децата на сцената поднася-
ме благодарност към нашия 
директор, г-жа Кирязова, 
която застава зад всички 
наши мечти и ни дава крила 
за полет!“, беше краткият 
коментар на Цвета Андрее-
ва, която успяхме да поздра-
вим веднага след спектакъла.

НП

Баскетболната звезда Дечо 
Коешинов води заниманията 

с децата на ДГ „Слънце“

Баскетболен клуб „Вихър“ 
– Айтос продължава да изне-
надва децата от детска гра-
дина „Слънце“ с динамични 
спортни часове по проект на 
програма „Спортен час“ на 
ММС. „Малчуганите с интерес 
и усърдие да участват в спорт-
ните дейности по проекта и 
показват напредъка си от 
началото на заниманията по 
баскетбол“, коментира тре-
ньорът Дечо Коешинов.

Проектът се изпълнява в 
рамките на учебната 2024/2025 
година и е първият по новата 
програма на Министерството 
на младежта и спорта, насочен 
към деца от предучилищна 

възраст. Целта е децата да 
бъдат насърчавани към здра-
вословна физическа активност 

и занимания със спорт.
ДГ „Слънце“ е най-новата 

детска градина в Айтос, в 
която има възможно най-до-
брите условия за спорт. Про-
ектът стартира на 1 октом-
ври 2024 г., с общо 30 деца, 
разделени в три групи. С всяка 
от групите се водят 30-ми-
нутни занимания два пъти 
седмично.

Проектът за спорт на де-
цата от най-ранна възраст се 
радва на пълната подкрепа на 
учителите и родителите, а 
децата се включват в игрите 
с много желание и емоция.

Проектът ще приключи в 
края на учебната година – 31 
май 2025 година.

НП

Децата на ДГ „Калина 
Малина“ гостуваха  

на Общинския съвет  
с мартеници, хорца и 

песни 

Оцветена в бяло и 
червено беше заседател-
ната зала в Айтос в по-
следния ден на месец 
февруари, преди редовно 
заседание на Общински 
съвет – Айтос. Децата 
от детска градина „Ка-
лина Малина“ с директор 
Янка Панайотова първи 
закичиха айтоските 
избраници с мартенички 
и увлекателно, със сти-
хчета, песни и танци 
разказаха за традицията 
на 1 март и за символи-
ката, която носят бели-
ят и червеният конец.

Зам.-кметът Калоян 
Калоянов и председате-
лят на Общински съвет 
Красимир Енчев сърдеч-
но благодариха на деца-
та, на директора и на 
учителките Анита 
Станчева, Айджан Бей-

сим и пом.-възпитате-
ля Таня Димитрова за 
пролетното настроение, 
което донесоха с усмив-
ки, пожелания и чудесна 
първомартенска про-
грама.

НП

Беше тържество на младостта, която поддържа живи духа и традициите Детска формация „Ян Бибиян“ 

Училищният танцов състав „Тракийче“  ФОТО: НП

Спорт в най-ранна детска възраст  
по проект на БК „Вихър“ – Айтос

Закичиха местната законодателна 
власт с червено-бели символи за здраве

Чудесни усло-
вия за спорт в 

ДГ „Слънце“

Децата с ин-
терес и усър-
дие участват 
в спортните 
дейности по 
проекта
ФОТО: НП

Мартеница 
за зам.-кме-

та Калоян 
Калоянов

Настроение и усмивки в заседателната зала                  ФОТО: НП
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На този специален ден 
искам да ви поздравя за 
вашата сила, красота и 
безмерно вдъхновение. Вие 
сте тези, които превръ-
щат всеки ден в нещо по-
светло, и няма как да не 
изразя своята благодарност 
и признателност към 
всяка от вас за любовта, 
грижата и отдадеността, 
които дарявате на своите 
близки, общността и на 
целия свят.

Община Созопол има 
честта и удоволствието 
да ви покани на театрал-
на вечер, посветена на вас! 
На 7 март от 18:00 ч. в 

киносалона на Народно 
читалище „Отец Паисий 
1896“, ще можете да се 
насладите на комедията 
„Помощ, жена ми е луда“, 
с участието на обичания 
Христо Гърбов. Това е 
нашият начин да ви 
благодарим и да ви 
осигурим една вечер, 
изпълнена с усмивки, 
смях и добро настро-
ение.

Вярвам, че денят, 
посветен на жените, не е 
само повод за празник, а и 
за размисъл за всичко, 
което сте и което прави-
те, за да правите света 

по-добро място. Нека за-
едно отпразнуваме този 
ден с удоволствие и бла-
годарност към всяка от 
вас!

Очакваме ви на 7 март, 

за да споделим заедно то-
зи прекрасен момент!

С уважение,
Тихомир Янакиев
кмет на община Созопол

Скъпи дами, 
Честит 8-ми март! 

Созопол отбеляза 147 години от освобождението  
на България с патриотични тържества

На 3 март 2025 г. Созо-
пол, един от най-
красивите и исто-

рически значими градове 
по Българското Черномо-
рие, отбеляза с тържест-
вени събития Националния 
празник на България – 147 
години от освобождение-
то на страната. Празнич-
ната програма беше из-
пълнена с патриотизъм, 
уважение към героите, 
които са дали живота си 
за свободата на Родината, 
и с усещане за дълбока 
признателност към тях-
ната саможертва.

Тържествата започна-
ха на площад „Хан Крум“, 
в самия център на Стария 

Созопол, където се събра-
ха жители и гости на 
града, за да участват в 
поклонението към заги-
налите за свободата на 
България. Почетната 
рота от Военноморска 
база Бургас отдаде тър-
жествени почести и из-
пълни военни ритуали в 
знак на уважение към 
жертвите на българската 
свобода. В момента на 
издигането на националния 
флаг присъстващите 
запазиха минута мълчание 
в знак на почит към геро-
ите, отдали живота си за 
освобождението на стра-
ната.

„Събираме се днес, за да 

отдадем дължимото на 
всички тези, които с кръв-
та си са заслужили наша-
та свобода и независимост. 
Това е ден на национално 
обединение, ден на благо-
дарност и признание за 
тяхната саможертва“, 
заяви кметът на Созопол, 
Янакиев, в своето обръ-
щение. Той припомни 
значимостта на истори-
ческото събитие и под-
черта, че всеки българин 
трябва да си зададе въпро-
са дали днес би бил готов 
да направи същата жерт-
ва за свободата на стра-
ната.

Продължава на стр. 4



ОБЯВА

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че на 
основание заповед № РД-126/21.02.2025 г. на коман-
дира на Националната гвардейска част са обявени 116 
(сто и шестнадесет) вакантни длъжности за войници за 
приемане на военна служба на лица, завършили граж-
дански средни или висши училища в страната и в чуж-
бина, в Националната гвардейска част – военно форми-
рование 54 800 - гр. София.

 
 Краен срок за подаване на документи 04.04.2025 r.

Повече информация за кандидатстването и подава-
нето на документите можете да получите в сайтовете, 
http://www.navy.mod.bg, /http://www.comd.bg/, както и 
в стая № 14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – 
Бургас, и в офисите за военен отчет в общините на 
Бургаска област.

Стипендии за студенти по медицина – 
Община Созопол подкрепя бъдещите лекари
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Вълнуваща новина за 
студентите по меди-
цина дойде от Общи-

на Созопол! Кметът на 
морския град Тихомир 
Янакиев обяви, че местна-
та администрация ще 
започне да предоставя 
стипендии на студенти, 
които учат медицина. 
Това решение бе прието с 
пълно единодушие от 
Общинския съвет и е част 
от стратегическия план 
на общината за подкрепа 
на здравеопазването в 
региона.

Стипендиите ще бъдат 
предоставени на студен-
ти, които по-късно ще се 
завърнат в Созопол, за да 
работят в местния меди-
цински сектор. Според 
кмета Янакиев инициати-
вата цели не само да под-
помогне образованието на 
младите лекари, но и да 
осигури медицински кадри, 
които са необходими за 
функционирането на но-
воизграждащия се меди-
цински център в града.

Медицинският център –  
съвместна инициатива с 

болница „Маджуров“

В момента в Созопол 
активно се строи нов 

медицински център, кой-
то ще бъде завършен в 
края на лятото тази го-
дина. Центърът се изграж-
да благодарение на публич-
но-частно партньорство 
с болница „Маджуров“, а 
целта му е да осигури ка-
чествени здравни услуги 
за жителите и гостите 
на морското градче.

„Новият медицински 
център ще бъде изклю-
чително важен за Общи-

на Созопол. Очакваме той 
да предоставя услуги на 
високо ниво, като съще-
временно ще осигури 
нови работни места за 
местни медицински спе-
циалисти. Надяваме се, 
че с този проект ще 
привлечем млади и ква-
лифицирани кадри, които 
ще бъдат в основата на 
здравеопазването в нашия 
град“, сподели кметът 
Янакиев.

Какво предлагат 
стипендиите?

Стипендиите, които 
ще бъдат предоставени 
от Община Созопол, ще се 
отпускат на студенти по 
медицина, които изразят 
желание да се върнат в 
общината след дипломи-
рането си и да работят в 
новия медицински център 
или да осигурят медицин-

ска помощ в детските 
градини и училищата на 
територията на община-
та. Янакиев уточни, че 
работните места ще 
бъдат добре обезпечени 
както финансово, така и 
професионално, като сту-
дентите ще получават 
добро заплащане за работа 
в града.

„Това е част от нашите 
усилия да осигурим бъде-
щето на медицинското 
обслужване в общината. 
Подкрепата, която пре-
доставяме на студентите, 
ще им осигури не само 
възможност за професио-
нално развитие, но и си-
гурност за тяхното бъ-
деще“, заяви кметът.

Бъдещето на 
здравеопазването  

в Созопол

Созопол, като малък, 
но динамично развиващ се 
град, изпитва нужда от 
квалифицирани медицински 
кадри, особено след нара-
стващия интерес към 
региона от страна на 
туристи и местни жите-
ли. Кметът Янакиев от-
беляза, че в последните 
години много български 
градове имат трудности 

в намирането на доста-
тъчно медицински специа-
листи, което прави ини-
циативата на общината 
още по-значима.

„Ще продължим да се 
грижим за здравето на 
нашите граждани и да 
създаваме условия за про-
фесионално развитие на 
младите лекари. Със сти-
пендиите и новия меди-
цински център вярваме, 
че Созопол ще се утвърди 
като място не само за 
почивка, но и за качестве-
но здравеопазване“, заклю-
чи кметът.

Община Созопол пред-
приема важна стъпка в 
посока подобряване на 
здравеопазването и обра-
зованието в региона, като 
осигурява стипендии за 
студенти по медицина и 
създава условия за тяхна-
та професионална реали-
зация. Това е чудесен 
пример за взаимодействи-
ето между местната власт 
и младите специалисти, 
което ще има дългосрочни 
ползи за цялата община.

Пожелаваме успех на 
всички бъдещи лекари и се 
надяваме, че тяхната 
отдаденост на професи-
ята ще бъде важен фактор 
за развитието на здраве-
опазването в Созопол!

ГРАФИК НА МОБИЛЕН СЪБИРАТЕЛЕН ПУНКТ 
ЗА ОПАСНИ ОТПАДЪЦИ СОЗОПОЛ 

месец МАРТ 2025 г.

№ по 
ред

дата часове място обхванати 
райони/общини

1 6.3.2025 от 10:00 ч. 
до 11:00 ч.

С.АТИЯ-Ж.К.АТИЯ, ДО ДЕТСКАТА 
ПЛОЩАДКА

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

от 11:30 ч. 
до 12:30 ч. 

С.АТИЯ-Ж.К.МИНЬОР, ДО ХР.СТОКИ 

2 11.3.2025 от 10:00 ч. 
до 11:00 ч.

С.РАВАДИНОВО- ПРЕД КМЕТСТВОТО ОБЩИНА СОЗОПОЛ

3 18.3.2025 от 10:00 ч. 
до 11:00 ч.

ГР.ЧЕРНОМОРЕЦ - СРЕЩУ ПОЩАТА ОБЩИНА СОЗОПОЛ

4 25.3.2025 от 10:00 ч. 
до11:00 ч.

С. РАВНА ГОРА- ПРЕД КМЕТСТВОТО ОБЩИНА СОЗОПОЛ

от 11:30 ч. 
до 12:30 ч.

С.РОСЕН - ПРЕД КМЕТСТВОТО

5 27.3.2025 от 09:30 ч. 
до 11:30 ч.

ГР.СОЗОПОЛ - НОВ ГРАД ДО КИТА ОБЩИНА СОЗОПОЛ

от 12:30 ч. 
до 14:30 ч.

 ГР. СОЗОПОЛ - СТАР ГРАД ДО 
КОТВАТА

ОБЯВА
Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със 

заповед № ОХ-174/18.02.2025 г. на командира на Ко-
мандване за комуникационно-информационна поддръж-
ка и киберотбрана, е обявена 1 (една) офицерска 
длъжност за приемане на военна служба на лица, за-
вършили граждански висши училища в страната или в 
чужбина, както следва:
За в. ф.: 28870 – София, 1 (една) офицерска длъжност 

Срок за подаване на документи - до 04.04.2025 г.

Повече информация за кандидатстването и подава-
нето на документите можете да получите в сайта на ЦВО 
http://www.comd.bg/, както и в сградата на Военно ок-
ръжие ІІ степен – Бургас и в офисите за военен отчет в 
общини: Бургас, Айтос, Камено, Карнобат, М.Търново, 
Несебър, Поморие, Приморско, Руен, Созопол, Средец, 
Сунгурларе и Царево.

ОБЯВА

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със 
заповед ОХ – 192/24.02.2025 г. на Министъра на от-
браната е разкрита процедура по обявяване на 2 /две/ 
офицерски длъжности за приемане на военна служба 
на лица, завършили граждански висши училища в 
страната и в чужбина, в Съвместното командване на 
силите, както следва:

ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 46430 – София (2 длъжности)
Срок за подаване на документи – до 31.03.2025 г. 

Повече информация за кандидатстването и подава-
нето на документите можете да получите в сайтовете, 
http://www.navy.mod.bg, /http://www.comd.bg/, както 
и в стая № 14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен 
– Бургас, и в офисите за военен отчет в общините на 
Бургаска област.



Благотворителен базар в Созопол подкрепи  
изграждането на паметник на св. св. Кирил и Методий

III7 МАРТ 2025

През последната сед-
мица на февруари, от 
24 до 28 февруари, в 

Етнографския музей на 
Созопол се проведе благот-
ворителен базар в подкре-
па на изграждането на 
паметник на св. св. Кирил 
и Методий в Основно учи-
лище „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“. Събитието обе-
дини ученици, родители и 
представители на мест-
ната общност, които се 
включиха в каузата за 
съхраняване на българска-
та култура и традиции.

На базара бяха предло-
жени ръчно изработени 

мартенички, сътворени с 
любов и старание от уче-
ниците от 3 до 7 клас на 
училището, техните май-
ки и баби от Независимото 
женско сдружение „Света 
Марена“, както и от екипа 
на Етнографския музей. 
Всеки, който се включи в 
събитието и закупи мар-
теничка, подкрепи не само 
българската традиция, но 
и създаването на паметник, 
който ще бъде символ на 
уважение към св. св. Кирил 
и Методий – създателите 
на българската писменост.

В резултат на събити-
ето бяха събрани общо 

519.70 лв. – сума, която ще 
бъде насочена към реали-
зирането на проекта за 
паметник на св. св. Кирил 
и Методий в училището. 
Тези средства са важна 
стъпка напред и показват 
силата на общностната 
подкрепа за съхранение на 
българското наследство 
и културни традиции.

Община Созопол благо-
дари на всички, които 
участваха и подкрепиха 
благотворителния базар. 
Този проект е изключи-
телно важен за съхране-
нието на българските 
традиции и култура и по-

казва, че когато общност-
та се обедини около една 
кауза, можем да постигнем 
много.

Благодарение на усили-
ята на ученици, учители, 
родители, местни жители 
и институции, каузата за 
изграждане на паметник 
на св. св. Кирил и Методий 
вече стъпва на солидна 
основа и ще продължи да 
привлича подкрепа и в бъ-
деще.

Събитието в Созопол 
беше чудесен пример за 
силата на общността и за 
важността на съхранява-

нето на нашето културно 
наследство. Паметникът 
на св. св. Кирил и Методий 
ще бъде не само символ на 
българската писменост, 
но и доказателство за 
обединението на хората в 
името на ценни национал-
ни идеали.

С подкрепата на всички 
– от учениците и техните 
семейства до местните 
жители и кмета на града 
– тази инициатива ще 
продължава да расте и да 
вдъхновява нови поколения 
да се гордеят със своите 
корени и традиции.

Уважаеми граждани и 
гости на община Созопол,

С настоящото уведом-
ление целим да ви напомним 
за законовите разпоредби, 
приети от Общински съвет 
Созопол относно прилага-
не на Наредбата за овладя-
ване популацията на без-
стопанствените кучета 
на територията на общи-
на Созопол.

Наредбата се прилага по 
отношение на:

1. Всички лица, които 
живеят постоянно или 
временно пребивават на 
територията на община 
Созопол;

2. Собствениците, нае-
мателите и ползвателите 
на жилищни сгради;

3. Управителите на 
етажната собственост, 
по отношение на предназ-
начените за общо ползване 
части на сгради и прилежа-
щите терени;

4. Собствениците, вода-
чите и стопаните на до-
машни кучета;

5. Собствениците на 
имоти, които са обитава-
ни и позволяват безпре-
пятствено преминаване 
на безстопанствени жи-
вотни през техните имоти.

6. Практикуващите ве-

теринарни лекари на те-
риторията на община 
Созопол.

Наредбата е изготвена 
на база Закона за ветери-
нарномедицинската дейност, 
Закона за защита на жи-
вотните и Закона за мест-
ни данъци и такси.

Община Созопол напом-
ня на собствениците на 
домашни кучета, че съглас-
но националното законо-
дателство и Закона за 
местни данъци и такси 
(ЗМДТ), декларирането в 
общината на всяко домаш-
но куче е задължително, 
независимо дали за живот-
ното следва да се заплаща 
такса, или е от категори-
ите, освободени от запла-
щането ѝ. Съгласно ЗМДТ 
за притежаване на домаш-

но куче следва ежегодно до 
31 март да се заплати го-
дишна такса. Размерът ѝ 
е определен от Общински 
съвет Созопол.

Собствениците на куче-
та в община Созопол са 
длъжни:

1. Да регистрират куче-
то си при ветеринарен 
лекар.

2. Да регистрират куче-
то си и в Общинска адми-
нистрация – отдел “Мест-
ни данъци и такси“ (МДТ) 
Созопол и да заплатят 
таксата за притежаване 
на куче както следва: 

– за гр. Созопол и гр. Чер-
номорец – 50 лв.

– за всички останали 
населени места – 25лв.

Административната 
регистрация се извършва 

в Община Созопол след 
представяне на следните 
документи:

– Декларация за прите-
жаване на куче – по образец

– Копие на страниците 
на ветеринарномедицинския 
паспорт с описание и иден-
тификация на животното, 
име и адрес на собственика 
и лекуващия ветеринарен 
лекар.

– Копие на документ, 
издаден от специализира-
ните инстанции (ТЕЛК, БЧК 
и др.), за освободените от 
такса кучета.

От заплащане на такса 
за притежаване на куче се 
освобождават собствени-
ците на:

1. кучета на лица с ув-
реждания;

2. служебни кучета в 
организациите на бюджет-
на издръжка;

3. кучета, използвани за 
опитни цели;

4. кучета, използвани от 
Българския червен кръст;

5. Моля обърнете специ-
ално внимание – кастрира-
ни кучета. Собствениците 
на кастрирани кучета не 
заплащат таксата по чл. 
35, ал. 5 от Закона за защи-
та за животните и такса-
та по чл. 175, ал. 1 от Зако-

н а  з а  в е т е р и н а р н о - 
медицинската дейност.

6. кучета, които придру-
жават или охраняват 
селскостопански животни, 
които се отглеждат в 
регистриран животновъден 
обект; 

7. кучета с поставен 
микрочип за първата годи-
на от тяхното регистри-
ране.

Важно!!! Подаването на 
декларация за притежава-
не на домашно куче е задъл-
жително, независимо дали 
за животното следва да се 
заплаща такса, или е от 
категориите освободени 
от заплащане на такса.

Съгласно разпоредбите 
на Наредбата за овладява-
не популацията на безсто-
панствените кучета на 
територията на община 
Созопол на обществени 
места собственикът, во-
дачът или стопанинът на 
куче-домашен любимец е 
длъжен:

Да предотврати всяка 
проява на необоснована 
агресия на кучето-домашен 
любимец и да не допуска 
ситуации, застрашаващи 
живота или здравето на 
хора и животни

Да не оставя кучето-

домашен любимец без над-
зор и да осигурява постоя-
нен и непосредствен контрол 
върху поведението му;

Да не допуска контакт 
на заразно болно и опасно 
куче-домашен любимец с 
други животни и хора;

Собственикът, водачът 
или стопанинът е длъжен 
да предоставя документи-
те на кучето домашен 
любимец пред ветеринар-
ните и общински власти 
при поискване.

Пълният текст на На-
редбата за овладяване 
популацията на безсто-
панствените кучета на 
територията на община 
Созопол е налична на сайта 
на Общински съвет Созопол.

Апелираме към всички 
собственици на кучета за 
спазване на законовите 
разпоредби.

Уважаеми съграждани,
Помогнете ни в каузата 

да сведем популацията на 
бездомните кучета до 
биологичния минимум и с 
действия и чрез дарения да 
подпомогнете изпълнение-
то на Кастрационната 
програма за овладяване 
популацията на бездомни-
те кучета и котки.

Напомнително писмо за прилагане на Наредба за 
овладяване популацията на безстопанствените кучета 

на територията на община Созопол



Продължение от стр. 1

В празничната програма 
взеха участие и деца от 
Созопол и Черноморец, 
които с въздействащи 
стихотворения и патри-
отични песни внесоха до-
пълнителен заряд на 
празника. Техните изпъл-
нения, изпълнени с любов 
към родината, докоснаха 
сърцата на всички при-
състващи и създадоха 
незабравима атмосфера 
на гордост и благодарност.

Честванията продъл-
жиха и в Черноморец, къ-
дето местната общност 
също отбеляза значимия 
празник с различни кул-
турни мероприятия. Въ-
преки че празничната 
програма се проведе на 

открито, времето не 
попречи на хората да се 
съберат и да споделят 
емоцията от този важен 
момент в историята на 
България.

Празничните събития 
не се ограничаваха само до 
ритуали и церемонии. На 
събитието присъстваха 
и редица общественици, 
историци и представите-
ли на местната власт, 
които по време на програ-
мата споделиха своите 
размисли за значението 
на Свободата и за ценност-
та на историческата памет. 
„Не трябва да забравяме 
миналото, за да се учим от 
него и да ценим свободата, 
която имаме днес. Честит 
празник на всички българи 
и да живее България!“, 

сподели един от участни-
ците в церемонията.

„Нека погледнем себе си 
и да се запитаме – можем 
ли днес да жертваме всич-
ко, което имаме, и себе си 

дори, единствено и само 
за свободата на нашата 
родина“, заяви Янакиев, 
обръщайки се към при-
състващите. „Честит 
празник! Да живее Бълга-

рия!“, завърши той.
Честванията в Созопол 

и Черноморец показаха, че 
духът на национално един-
ство и признание към ис-
торията са живи и акту-

а л н и ,  а  Б ъ л г а р и я 
продължава да почита 
своите герои и да носи в 
сърцето си гордостта от 
своята свободна и незави-
сима същност.

7 МАРТ 2025IV

Изложба „100 години българска 
атлетика“ в Созопол

Редактор 
БЕТИНА ДОЛАПЧИЕВА

Приложението „Созопол“ излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg

Община Созопол, 
Българска федерация 
лека атлетика и 

организаторите на „Со-
зопол рън“ откриха излож-
ба „100 години българска 
атлетика“ в читалище 
„Отец Паисий 1896“.

Изложбата откриха 
кметът на община Созопол 
Тихомир Янакиев и Антон 
Бонов от Българска феде-
рация лека атлетика.  

Състои се е от 70 пана 
с исторически снимки, 
които включват всички 

шампиони и медалисти от 
европейски и световни 
първенства при мъжете 
и жените, олимпийски 
игри и световни рекордьо-
ри на България.

В изложбата са допъл-
нени и няколко снимки от 

големи първенства на 
територията на България; 
първия български атле-
тически отбор на олим-
пийски игри; снимки от 
списание „Българска ат-
летика“ от 1939 година и 
кадри от занимания по 
„Детска атлетика“ и на 
„Атлет и атлетка на 
България“ за 2023-а – Бо-
жидар Саръбоюков и Пла-
мена Миткова.

Изложбата ще бъде в 
Созопол от 28 февруари 
до 23 март, когато в рам-
ките на шосейното със-
тезание „Созопол рън“ 
ще се проведе първият 
национален шампионат 
по шосейни бягания (1 
миля, 5 км и 10 км), дис-
танция на полумаратон 
и 1 км за деца и начинаещи 
бегачи.

Созопол отбеляза 147 години от освобождението 
на България с патриотични тържества
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Миниатюра. Тя е част от изложбата „Женски светове“ в Карнобат 

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

„Решихме да посветим 
на всички жени от Кар-
нобат нещо красиво. 
Първият ни порив беше 
да направим изложба, 
като поканим за участие 
художнички не само от 
нашия град, но и от други“. 
Това сподели Румяна Де-
нева, секретар на чита-
лище „Димитър Полянов 
1862“ – Карнобат, по 
време на откриването на 
изложбата „Женски све-
тове“. 

И допълни, че се е по-
лучила една национална 
изложба, тъй като на 
поканата са се отзовали 
29 художнички от различ-
ни краища на България. 

Общият брой на предста-
вените произведения е 
85. „Това за нас е истинско 

постижение. Надяваме се 
тази първа национална 
изложба да се превърне в 
традиционна за нашата 
галерия“, категорична е 
Денева. 

В експозицията са по-
казани картини на Анна 
Цоловска, Бисера Вълева, 
Лика Янко, Венцислава 
Стоянова, Десислава 
Александрова, Моника 
Павлова, Латинка Мака-
веева, Мая Антова – Ма-
йото, Красимира Дренска, 
Мира Рахнева, Нели Тодо-
рова, Десислава Обреш-
кова, Мария Трифонова, 
Николета Иванова-Сто-
имирова, Марина Алек-
сандрова, Цветелина 
Еленковска, Ани Дойкина, 
Цвета Петрова, Димитра 
Йонкова, Майа Чолакова, 
Боряна Величкова, Руми 
Кръстева, Калина Йорда-
нова, Галина Янкова - Гая, 

Слава Суанска, Марина 
Андросова, Силвет Дуру, 
Цветелина Христова и 
Силвия Шосева – куратор 
на изложбата. 

Картината на Лика 
Янко датира от 20-30-те 
години на миналия век и 

е предоставена на излож-
бата от Моника Павлова, 
в чиято колекция от 
произведения на изку-
ството се е намирала 
досега. 

Силвия Шосева – уредник 
на ХГ „Бенчо Обрешков“ 

при НЧ „Димитър Поля-
нов – 1862 г.“, благодари 
на всички отзовали се на 
поканата и подчерта, че 
без тях експозицията 
нямаше да съществува. 
„Изложбата е толкова 
цветна, с толкова много 
емоция... Трудно е да се 
организира такава излож-
ба, в която има много 
стилове – абстракция, 
декоративно-приложни 
изкуства, акварел, мас-
лена живопис, скулптура, 
керамика...“, обясни тя. 
И все пак гостите на 
откриването останаха 
очаровани от богатства-
та на изкуството. 

Ценителите ще имат 
възможността да се на-
сладят на картините на 
художничките поне още 
месец, тъй като през май 
от галерията са замисли-
ли нов проект.  

Картина на Лика Янко 
предизвика интерес в Карнобат

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Селекция от фонд „Жи-
вопис“ на културната ин-
ституция, в която главни 
действащи лица са жените, 
показва БХГ „Петко Задгор-
ски“

„През годините женските 
образи, съхранени в карти-
ните от фонда на галерията, 
представят жената в най-
различни нейни роли – майка, 
баба, съпруга, прелъстител-
ка, любовница, муза, работ-
ничка. Постарахме се да 
обхванем максимално голям 

диапазон от тези нейни 
образи, създадени от худож-
ници от различни поколения“, 
разказа директорът на га-
лерията Георги Динев. Пе-
риодът, който обхващат, е 
от 30-те години на миналия 
век с една от най-известни-
те творби на Владимир 

Димитров – Майстора „Мо-
мичето с ябълките“ и сти-
га до първото десетилетие 
на настоящия XXI век. 

Освен като образи жени-
те присъстват и като ху-
дожници. Експозицията 
включва три авторки – Сла-
вка Денева, Васка Баларева и 
Маша Живкова-Узунова. 
Интересното за последна-
та е, че успоредно с нейната 
картина на голо женско 
тяло, Маша Живкова-Узу-
нова присъства и като образ, 
нарисуван от нейния съпруг 
Дечко Узунов. 

Част от картините са 
показвани през годините, 
но никога не са били съби-
рани по този начин, обясни 
Денев. Сред авторите от 
фонд „Живопис“ изпъкват 
още имена като Златю 
Бояджиев, Марко Бехар и 
други. Част от тях виждат 
жената като муза, а други 
– като любима, майка или 
работеща жена. 

Жената във фокуса на местни художници 
представя БХГ „Петко Задгорски“

П О К А Н А

Управителният съвет на Сдружение „Ловно-рибарско дружество – Сре-
дец“ – гр.Средец на основание чл.26 от ЗЮЛНЦ и решение на УС от 
26.02.2025г. свиква Общо отчетно събрание на представителите на члено-
вете на сдружението на 16.05.2025г. от 18.00 часа в гр.Средец, пл.България 
№8, в зала №1 на Община Средец със следния дневен ред:

1. Отчет за дейността на УС и финансовото състояние на сдружението 
за 2024г. и освобождаването му от отговорност

2. Отчет на контролния съвет за 2024г. и освобождаването му от отго-
ворност

3. Приемане на годишен план за дейността на сдружението и финансов 
план /бюджет/ за 2025г.

4. Избор на представители /делегати/ на сдружението в Общото събра-
ние на НЛРС – СЛРБ 

5. Определяне на членския внос за 2026г.
6. Разни
При липса на кворум на основание чл.27 от ЗЮЛНЦ Общото събрание 

ще се проведе в същия ден от 19.00 часа на същото място и при същия 
дневен ред.

Колекцията 
от карти-
ни, в която 
жената 
е главно 
действащо 
лице 
ФОТО: МАГДАЛЕ-
НА ДИНЕВА

ПОКАНА

Управителният съвет на Потребителна кооперация „Сунгурларски 
мискет“ – гр. Сунгурларе Ви кани на общо годишно отчетно 

събрание за дейността на УС през 2024 г., което ще се проведе 
на 27.03.2025 г. (четвъртък) от 16.30 часа в заседателната зала 
на къща за гости „Щърково гнездо“ – гр. Сунгурларе при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Утвърждаване на решения на УС за приемане на нови член-

кооператори.
2. Отчет на УС за дейността през 2024 г.
3. Годишен финансов отчет за 2024 г.
4. Отчет на КС за дейността през 2024 г. и заключение по отче-

та на УС.
5. Определяне на средства за дейността на КС.
6. Избор на пълномощници за ОС на РКС „Орало“ – гр. Карнобат.
При липса на кворум събранието да се проведе с един час по-

късно на същото място при същия дневен ред, независимо от броя 
на присъстващите.

Председател: /п/ Н. Терзиев

Картина на 
Лика Янко
ФОТО: МАГДАЛЕНА 
ДИНЕВА

Силвия Шосева 
по време на 

откриването 
на изложбата 

„Женски све-
тове“

ФОТО: МАГДАЛЕНА 
ДИНЕВА

 Част от 
художничките, 
чиито картини 

участват в 
експозицията 

ФОТО: МАГДАЛЕНА 
ДИНЕВА

Снимките на и пред картините не спряха поне час 
ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА
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О лга, като начало, нека 
започнем от това какъв 
е Вашият път от Ка-
захстан до България ?

– През 2008 година, когато 
за първи път стъпих на бъл-
гарска земя, не можех да си 
представя каква дълбока 
връзка ще се формира между 
мен и България. Учих тук ня-
колко години, но по-късно, 
поради обстоятелства, се 
наложи да се върнем със семей-
ството ми в Казахстан. Въпре-
ки че това беше труден момент, 
смятам, че именно той бе ре-
шаващ за моето развитие като 
личност и професионалист.

През 2011 година в град Па-
влодар открих Българския 
етнокултурен център, който 
с времето стана мой втори 
дом. Там започнах да се занима-
вам с доброволческа дейност, 
а също така започна и моята 
първа работа. Въпреки че бях 
далеч от България, този център 
ми даде усещането за близост 
и принадлежност. С времето 
станах председател на мла-
дежкото крило на Българския 
етнокултурен център, което 
ми отвори нови възможности 
да работя за важни каузи и да 
се ангажирам активно с мла-
дежката политика.

Малкото българско кътче 
в далечния Казахстан винаги 
ми липсваше. Въпреки че бях на 
хиляди километри разстояние, 
то беше в сърцето ми и ме 
свързваше с България. Благо-
дарна съм на Асамблеята на 
народа на Казахстан, че това 
уникално място за обединение 
на нашите култури все още 
съществува и продължава да 
бъде символ на взаимно разби-
рателство и сътрудничество.

Тази връзка ме е вдъхновя-
вала през годините и ми е дала 
увереност, че културите могат 
да се съчетават и взаимно да 
се обогатяват.

– Вие сте трайно отседна-
ла в България и помагате от 
първия ден на избягалите от 
военните действия украинци 
в Бургас. Кое бе първото впе-
чатление, което добихте 
досега с тези хора?

– 24 февруари 2022 година 
преобърна живота ми. Тогава 
вече бях в Бургас и следвах 
докторантура в университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“. 
Мислех, че когато завърша, ще 
се върна със семейството си в 
София. Но точно на тази дата, 
докато пусках сутрешните 
новини, чух една от най-страш-
ните новини в живота си. Русия 
беше започнала война срещу 
Украйна.

Веднага се обадих на моята 
близка приятелка Ирина, коя-
то е от Мелитопол, и тя ми 
изпрати само едно съобщение: 
„Оля, започна войната“. От 
този момент телефонът ми 
почти не спираше да звъни. 
Сред всички разговори имаше 
само един позитивен момент 
– новите запознанства с пове-
че от 1000 души, с които ни 
обединява общата болка.

– Какви бяха основните 
проблеми при работния процес 
с тези хора в началото? 

– Чрез работата си започнах 
да се запознавам с доброволци 
не само от различни градове на 
България, но и от други дър-
жави. С времето се трансфор-
мирахме в едно голямо семейство, 
което обединяваше страстта 
да помага. Всеки от нас беше 
активен – както на терен, 
така и в онлайн мрежата, къ-
дето непрекъснато си споде-
ляхме опит и ресурси. Когато 
чуваме, че доброволчеството 
в България не съществува, 
мога да кажа със сигурност, че 
това не е така.

През лятото на 2022 година 
получих телефонно обаждане 
от тогавашния заместник 

областен управител Пламен 
Янев, който, заедно с екипа си, 
беше сред първите, които 
помагаха на терен. Те създадо-
ха уникален социално-хумани-
тарен център на Морска гара 
Бургас, който осигуряваше 
подкрепа на бежанците. Г-н 
Янев ми предложи да се присъ-
единя към екипа, който отго-
варяше за интеграцията на 
украински граждани с „времен-
на закрила“. Приех и в първите 
дни на лятото се озовах на 
Военната база в Сарафово. 
Този ден няма да забравя нико-
га. Хиляди хора, търсещи помощ 
– не знаеха къде ще бъдат на-
станени, какви права имат и 
какво ги очаква.

През цялото лято, заедно 
с екипа си, всеки ден работехме 
на територията на община 
Бургас. Моята работа включ-
ваше социално-психологическа 
подкрепа, определяне на соци-
алния статут на пристига-
щите, преводаческа дейност 
и още много други задачи. Тези 
три месеца бяха решаващи за 
изграждането на механизми, 
които да помогнат за инте-

грацията на бежанците.
Основните дейности, по 

които работехме, включваха: 
медицинска помощ, регистра-
ция в НАП, намиране на лични 
лекари, съдействие при полу-
чаване на инсулин и специали-
зирани медицински храни и още. 
Нашата основна локация беше 
Базата на Министерския съвет 
в Слънчев бряг, където по ху-
манитарната програма бяха 
настанени хора със сериозни 
медицински нужди. Линейките 
за там трябваше да се викат 
по повече от 10 пъти на ден.

Занимавахме се и с образо-
ванието за децата. Това включ-
ваше записване на децата в 
български градини и училища, 
подкрепа на самотни майки и 
семейства. Именно тогава, в 
Община Бургас, започна да се 
формира диалог между държав-
ните институции, НПО сек-
тора и представителите на 
украинската общност.

Тази работа беше изключи-
телно важна и емоционално 
натоварваща, но същевремен-
но вдъхновяваща. Знаех, че 
помагам не само на хората, 
които са преминали през нео-
писуеми страдания, но и че 
създаваме нови възможности 
за тях в една непозната стра-
на.

Това беше началото на един 
дълъг и много тежък път във 
физически и морален план. 

– Какво представлява „Фонд 
Добро“?

– В края на 2022 година се 
запознах с някои уникални хора, 
които вече са ми станали като 
второ семейство. Това са: Ка-
терина Шубина, Олена Горело-
ва, Лиля Тураш, Ганна Потьом-
кина и Ирина Беридзе. Тези 
невероятни и борбени жени 
създадоха нещо наистина спе-
циално – уникален дом, образо-
вателен и хуманитарен център 
в Община Несебър, наречен 
„Фонд Добро“. Точно тук за-
почна и моята втора фаза на 
работа с украински бежанци.

„Фонд Добро“ има уникален 
механизъм за подкрепа, който 
със сигурност бих заявила, че 
е изключителен. Той включва: 
образователна подкрепа за 
деца, които са останали в ук-
раинската образователна 
система. В рамките на центъ-
ра DOBRO HUB, с три локации, 
до момента повече от 1340 
деца получават образование и 
подкрепа.

Заедно с УНИЦЕФ, през 2023 
година реализирахме проект 
за интеграция на украинските 
деца в българската образова-
телна система. След успешно-
то завършване на проекта, 
като доброволци продължава-
ме да развиваме тази дейност. 
Към момента над 1000 ученици 
в Област Бургас са получили 
подкрепа от нас.

Също така всички деца и 
техните семейства получават 
от нас в рамките на хумани-
тарния център и социално-
хуманитарна подкрепа. 

Но не спираме дотук – през 
тази година започнахме да 
помагаме и на студенти, които 
също се нуждаят от подкрепа, 
за да се интегрират в българ-
ската образователна система 
и да продължат своето обуче-
ние.

Тази работа е изключител-
но вдъхновяваща и удовлетво-
ряваща. Всеки ден е ново пре-
дизвикателство, но и нова 
възможност да променим нечий 
живот. Вярвам, че с екипа от 
„Фонд Добро“ продължаваме 
да правим не само добро, но и 
да изграждаме бъдеще за тези, 
които имат нужда от нас.

Говорейки за община Несебър, 
трябва да имаме предвид, че 
постоянно пребиваващите 
лица с временна закрила в ре-
гиона надхвърлят 20 000 души.

– Кои са основните пробле-
ми на украинските бежанци, 
те променят ли се във време-
то?

– Запитванията, които 
получаваме всеки ден, варират, 
но ако обобщим основните им 
проблеми, можем да изведем 
следните най-значими труд-
ности, с които се сблъскват 
тези хора: На първо място, 
недостиг на свободни места в 
детските градини и училища-
та – много деца на бежанци се 
сблъскват с проблеми при за-
писването си в българските 
учебни заведения. Поради го-
лямото търсене и ограниче-
ните ресурси в региона, нали-
чието на места е оскъдно и 
това затруднява тяхната 
интеграция и образование.

На второ място е недости-
гът на лични лекари – хората 
с временна закрила изпитват 
затруднения при намирането 
на свободни места при лични 
лекари. Липсата на достатъ-
чен брой практикуващи лекари 
в определени региони води до 
забавяне на медицинската 
помощ, а това е особено тре-
вожно за хора с хронични забо-
лявания или специализирани 
медицински нужди.

Трето, неинформираност и 
неяснота – често хората не са 
наясно с правата си и какви 
услуги могат да получат. Те 
изпитват объркване по отно-
шение на административните 
процеси и как да получат достъп 
до важни социални услуги и 
медицинска грижа. Липсата на 
ясна и точна информация води 
до допълнителен стрес.

И не на последно, психоло-
гически проблеми – огромен 
брой от тези хора идват след 
дълго преживяване на насилие, 
война и загуби. Често те носят 
с себе си дълбоки психически 

травми и стрес. Тези психоло-
гически проблеми, свързани със 
загубата на дом, близки и чув-
ство за несигурност водят до 
депресия, тревожност и пани-
чески разстройства. Липсата 
на подходяща психологическа 
подкрепа усложнява процеса 
на адаптация.

Тук трябва да спомена ин-
ституциите и хората, които 
наистина дадоха от себе си 
ключова подкрепа за успешна-
та интеграция на украинците 
с временна закрила. Това са: 
Областната администрация 
на Бургас, Петя Петрова – на-
чалник на РУО Бургас, кметът 
на община Бургас, Почетният 
консул на Украйна в град Бургас, 
адвокатите от Фондация ФАР, 
екипът на Младежки между-
народен център, директорите 
на училища в Кошарица, Тън-
ково, Свети Влас, Оризаре, 
Равда, Ахелой. Без тяхната 
подкрепа интеграцията няма-
ше да бъде възможна.

– От гледната точка на 
своите компетенции как мо-
жете да обобщите работния 
процес, пряко свързан с хората, 
избягали от военните дейст-
вия в Украйна, и най-вече с 
децата и младежите?

– Няма значение какво пре-
подавам или фасилитирам в 
групи, имам едно правило – поч-
ти никога не влизам с баджа на 
психолог. Първо трябва да 
стана приятел с тези хора. 
Важно е да изградя доверие и 
да се свържа с тях на човешко 
ниво, без да поставям бариери. 
Когато установя доверие, 
можем да започнем да работим 
заедно върху различни предиз-
викателства – било то емо-
ционални трудности или 
практическо ориентиране в 
новата среда. Това включва не 
само психическа подкрепа, но и 
помощ при адаптацията им в 
обществото – от запознаване 
с новата образователна сис-
тема до намиране на помощ в 
здравеопазването или социал-
ната интеграция. Всеки един 
процес е уникален, и моят 
фокус е да бъда човекът, който 
е до тях на всяка стъпка, за да 
им помогна да намерят своя 
път. През тези 3 години, неза-
висимо дали говорим за нача-
лото на войната, или за насто-
ящето, чух много различни 
истории. Най-страшното за 
мен беше да чуя как пред очите 
на едно дете изгаря домът му, 
как хора са загивали пред тях, 
как те не знаят къде са роди-
телите им, защото са се бори-
ли за своята страна срещу 
агресора и дори нямат офици-
ални документи за смъртта 
им.

Работата с тези деца и 
младежи е изключително спе-
цифична и предизвикателна. 
Настроенията им могат да се 

„
Въпреки екзистен-
циалната болка, 
бежанците 
от Украйна често 
показват удиви-
телна психологи-
ческа устойчивост 
и решителност  
да не се подадат 
на отчаянието
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очите на едно 
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променят много бързо, а реак-
циите не винаги са лесно раз-
бираеми. Много от тях не са 
преминали през сесии за пър-
воначална психологическа помощ, 
което означава, че посттрав-
матичното разстройство 
може да се прояви неочаквано 
и интензивно. Това може да 
доведе до внезапни избухвания 
на емоции, паник атаки или 
изолация. Важно е да бъдем 
изключително търпеливи и 
внимателни, като същевре-
менно предоставяме стабилна 
и безопасна среда, в която да 
се почувстват разбрани и 
подкрепени. Тяхната адаптация 
и възстановяване изискват 
време, но с правилната помощ 
те могат да започнат да се 
справят с травмите, които са 
преживели.

Говорейки с тях за дома им 
и защо се намират далеч от 
него, е изключително важно да 
се подхожда с голямо внимание 
и чувствителност към начина, 
по който им се предоставя 
информацията. В този контекст 
говорим за семейно-ориентиран 
подход, при който е необходимо 
да се знаят намеренията и 
плановете на семейството, 
тъй като те играят основна 
роля в процеса на възстановя-
ване. Как близките им хора им 
представят информацията за 
войната, как обясняват случ-
ващото се и как се адаптират 
към новата реалност, са клю-
чови фактори за психо-емоцио-
налното състояние на децата. 
Информацията трябва да бъде 
предавана внимателно, като се 
вземат предвид възрастта на 
децата и тяхната емоционална 
устойчивост. Това, което каз-
ват родителите и близките, 
има дълбок ефект върху начина, 
по който децата възприемат 
войната и миграцията и как се 
адаптират в новата си среда. 
Също така, подходът трябва 
да бъде системен и да включва 
всички аспекти на семейната 
динамика, за да се осигури ста-
билна подкрепа и дългосрочна 
интеграция.

– Сигурно с младежите в 
онази сложна възраст, е още 
по-трудно?

– Работата с тийнейджъри, 
особено в възрастовата група 
от 15 до 18 години, е още по-
сложна и чувствителна. Въз-
растта им е такава, че те 
започват да осъзнават послед-
ствията от случващото се 
около тях, като в същото 
време се сблъскват с неяснота 
относно бъдещето. Притес-
ненията за съдбата на държа-
вата им и на техните близки, 
и страхът дали те ще могат 
да се върнат у дома, могат да 
доведат до чувство на безпо-
мощност и тревожност.

Психологическите аспекти 
при тези деца са комплексни и 
често включват постоянен 
стрес, чувство на загуба и не-
увереност за бъдещето. Тий-
нейджърите са в период на 
изграждане на своята иден-
тичност и роля в обществото, 
което прави тези чувства още 
по-интензивни. Особено силно 
се усеща при момчетата, кои-
то са тук без бащите си, като 
много от тях започват да 
възприемат мъжката роля в 
семейството и да носят от-
говорност за своите майки и 
по-малки братя или сестри. 
Това води до психологическо 
натоварване, тъй като те 
често не се чувстват готови 
да носят такава тежка отго-
ворност в такъв млад етап от 
живота си.

Тези тийнейджъри могат 
да изпитват чувство на изо-
лация и чувствителност към 
социалния натиск, защото не 
разбират добре как да се спра-
вят с тези нови и сложни за-
дължения. Генерационният 
разрив с родителите може да 
доведе до трудности в кому-
никацията, а самите деца могат 
да изпитват психологическо 
напрежение заради несигур-
ността и чувството, че те 
трябва да бъдат „силната 
опора“ за семейството си.

В този контекст е изклю-
чително важно да им се пре-
доставя подкрепа не само на 
психологическо ниво, но и со-
циална и емоционална. Те 
трябва да се чувстват разбра-
ни и подкрепени, за да могат 
да изградят здравословни 

отношения със себе си и със 
семействата си, да се адапти-
рат към новата среда и да 
развият самочувствие и само-
ценност, без да носят тежест-
та на неосъществими очаква-
ния за възрастта си.

– Работите с два клуба, 
които предоставят подкрепа 
на младите хора, разкажете 
за тях…

– Като специалист фасили-
тирам два клуба, които пре-
доставят подкрепа на младе-
жите в различни аспекти на 
тяхното развитие. Първият 
клуб е на младежките лидери, 
разположен в локацията на 
DOBRO HUB в Несебър, квартал 
„Черно море“. В този клуб се 
фокусирам върху кариерното 
ориентиране и саморазвитие, 
като създавам възможности 
за младите хора да развиват 
своите умения и да се подгот-
вят за бъдещи професионални 
предизвикателства. Вторият 
клуб, който фасилитирам, е в 
Младежки международен център 
Бургас и е насочен към самораз-
витие. Целта ми е да осигуря 
младежите с допълнителна 
социално-психологическа под-
крепа, като ги насърчавам да 
откриват своите силни стра-
ни и да развиват лидерския си 
потенциал, независимо от 
етническата им принадлежност.

Моето усилие е да създам 
среда, в която младежите не 
само получават психологическа 
подкрепа, но и могат да разши-
ряват своите възможности 
за личностно израстване. Чрез 
тези клубове те не само раз-
виват социални и лидерски 
умения, но също така се запоз-
нават с различни култури, 
което им позволява да обогатят 
своето разбиране и да се адап-
тират по-лесно към новите 
предизвикателства.

Също така, клубовете оси-
гуряват възможности за вза-
имопомощ и сътрудничество 
сред младежите, като подкре-
пата е не само индивидуална, 
но и колективна. Чрез споде-
лени инициативи и проекти 
те изграждат чувство за 
принадлежност и общност, 
което е ключово за успешната 

интеграция и психологическо 
благосъстояние.

– Какъв е събирателният 
психологически образ на бежа-
нците?

– Тези хора, избягали от 
войната, са в период на екзис-
тенциален срив. Те са принуде-
ни да преминат през същест-
вени въпроси, които преди 
това не са били част от еже-
дневието им. Къде е моят дом, 
къде е моето място в света? 
Какво прави човек у дома? Как-
во се случва, когато родината 
му изглежда изгубена, а мирът 
– напълно непостижим? За тях 
това не са просто въпроси, а 
състояния на съществуване, 
в които изгубеното чувство 
за стабилност променя всичко.

В тези състояния страхът 
и болката не са просто емоции. 
Те са реалност, която нахлува 
в съзнанието и тялото, пре-
връщайки го в бойно поле на 
вътрешни конфликти. За 
много от тези хора, бежан-
ството не е само физическо 
изселване, но и дълбока душев-
на миграция, в която същест-
вува невъзможността да се 
върнеш към предишния живот. 
Те носят със себе си невъзмож-
ността да забравят – да забра-
вят изгубените домове, род-
нини, родители или деца. И 
това е част от техния психо-
логически товар.

Особено в контекста на 
украинската идентичност, 
тези хора носят със себе си 
дълбокото историческо на-
следство на страдания и ре-
пресии, които украинците са 
изпитвали през вековете, и 
особено под репресивните 
методи на Русия. Историята 
на украинския народ е история 
на периодични възходи и паде-
ния, на борба за идентичност 
и независимост. Тези истори-
чески моменти на страдание, 
като гладоморите, насилстве-
ното преместване на народи, 
политическите репресии и 
насилието, оставили дълбок 
белег върху психиката на укра-
инския народ. В контекста на 
настоящата война, тези ис-
торически травми и болезнени 
спомени от миналото само 

увеличават психологическата 
тежест, която бежанците 
носят със себе си.

Въпреки това, в сърцето на 
тези личности съществува 
невероятна човешка сила, 
която все пак намира начини 
да възстанови надеждата и да 
намери нови смисли. В тези 
изпитания се раждат нови 
форми на свързаност, нови 
възможности за съпричастност 
и колективна подкрепа. Въз-
можността да се възстановим 
от травмата не означава да 
забравим това, което сме пре-
живели, а да намерим начин да 
изградим нова идентичност, 
въпреки всичко.

Когато се обръщам към тях, 
виждам не просто жертви на 
войната, а същества, които 
носят силата на преодолява-
нето, и които чрез процеса на 
самооткритие и адаптация 
започват да изграждат нови 
житейски перспективи. Въ-
преки екзистенциалната 
болка, бежанците от Украйна 
често показват удивителна 
психологическа устойчивост, 
готовност за адаптация и 
решителност да не се подадат 
на отчаянието.

Работата ми с тях е не само 
да възстановя психичното им 
здраве, но и да стимулирам 
тяхната вътрешна сила. За-
щото не само в страданието, 
а и в преодоляването на стра-
данието се раждат най-силни-
те хора. Чрез тяхната издръж-
ливост, техният преход през 
болката, през миграцията и 
през изграждането на ново 
начало, те започват да създа-
ват нов смисъл – не просто за 
себе си, а и за света около тях.

Тази философия на възста-
новяването не е само терапев-
тична, тя е екзистенциална. 
Работата ми като психолог е 
да ги водя през този процес на 
преминаване, да бъда свидетел 
на техните болки, да им пома-
гам да открият нови възмож-
ности за свързаност и бъдеще 
и най-вече да им покажа, че 
макар да са изгубили много, те 
все пак са притежавали нещо, 
което няма да им бъде отнето 
– тяхната човешка същност 
и способността да се възста-
новят.

– В Младежки международен 
център работите с младежи 
и деца от различни уязвими 
групи. Разкажете за тази си 
ангажираност, моля.

– В рамките на Младежки 
международен център Бургас 
работя с различни уязвими 
групи младежи. Важно е да се 
подчертае, че понятието за 
уязвимите групи има много 
широко и многопластово зна-
чение. Уязвимостта не е прос-
то свързана с някаква конкрет-
на категория хора – тя обхваща 
различни аспекти на социалния, 
икономическия и психологиче-
ския живот на индивидите.

Уязвимите младежи включ-
ват, но не се ограничават до 
младежи от семейства с нисък 
социален статус, мигранти и 
бежанци, младежи от малцин-
ствени групи, деца и младежи 
с увреждания, младежи, живе-
ещи в социална изолация или 
подложени на различни форми 

на насилие. Те често се сблъск-
ват с предизвикателства, 
които надхвърлят ежеднев-
ните проблеми на повечето 
младежи, като липса на достъп 
до образование, липса на соци-
ални услуги, емоционална нес-
табилност, или в някои случаи 
дори липса на сигурност от-
носно бъдещето им.

Тези младежи не само че 
трябва да се справят със со-
циалните бариери, но и често 
им се налага да навигират през 
психологически препятствия. 
Проблемите, свързани с иден-
тичността, социалната ин-
теграция, стреса и травмата, 
която са преживели, могат да 
бъдат значителни. Невъзмож-
ността да изградят устойчи-
ви социални мрежи, липсата на 
подкрепа от страна на семей-
ството или обществото и 
психологическите бариери, 
свързани с преживени травми, 
са само част от трудностите, 
с които тези младежи се 
сблъскват.

Ето защо в нашата работа 
в Младежки международен 
център Бургас ние акцентира-
ме на индивидуалния подход и 
се стремим да създадем безо-
пасна и подкрепяща среда, в 
която всяко дете или младеж, 
независимо от своята уязви-
мост, може да намери помощ, 
разбиране и възможности за 
развитие. Това е особено важно 
за младежи, които преживяват 
социална изолация или изключ-
ване, за да могат да изградят 
повишено самочувствие, да се 
научат на възможности за 
адаптация и да изградят 
устойчивост пред бъдещи 
предизвикателства.

– И последно – един съвсем 
различен въпрос: Какво пред-
ставлява Бургас за Вас? 

– Бургас за мен е мястото, 
където намерих своето истин-
ско начало. Когато се премес-
тихме тук през 2019 година от 
София, не предполагах, че ще 
останем толкова дълго. Днес 
обаче този град се е превърнал 
в мой втори дом. Тук, в Бургас, 
не само расте моето дете, но 
и намерих своето място на 
професионалната ми реализа-
ция. В Младежки международен 
център Бургас и в Благотво-
рителна фондация „Фонд Добро“ 
открих възможности за раз-
витие, които ме вдъхновяват 
всеки ден. Това не са просто 
работни места за мен. В тези 
организации и в ежедневната 
си работа срещам хора, които 
разбират какво значи болка и 
страдание, но също така, за-
едно, се борим за по-добро бъ-
деще. Вярваме в правото на 
всяко дете да има мирно небе 
над главата си и се борим за 
независимостта на Украйна. 
Освен всичко това, Бургас ми 
даде възможност да бъда част 
от научната общност като 
докторант в университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“. За 
мен Бургас е не само ново нача-
ло, но и място, където развивам 
своята научна и професионал-
на кариера. Благодаря на Бъл-
гария и на българския народ, 
че ми дават възможността да 
бъда част от този процес на 
развитие и промяна.

за мен беше да чуя как пред
дете изгаря домът му

Благотворителна фондация „Фонд Добро“ е уникален дом, образователен и хуманитарен център в Община Несебър        ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



ДОНА МИТЕВА

Експериментаторка с 
фантазия, тя създава 
своето име в света на 
мъжете. Несебърското 
момиче Тони Стоянова 
покорява не само българи-
те, но и чужденците със 
сладките изкушения, 
които твори. Признава, 
че не само при готвачите, 
а и при сладкарите най-
добрите наистина са мъже. 
Но тя успява, защото 
нейната тайна сила е се-
мейството, което работи 
заедно с нея в сладкарни-
цата.

Жени – мъже

„И при готвачите, и при 
сладкарите водещи са 
мъжете. Според мене то-
ва си има причина – те са 
на 100% отдадени на про-
фесията. Докато жената 
е и домакиня, и майка. Тя 
гледа семейство, съпруга 
си. Това малко или много 
ни откъсва от професия-
та. Не можем да бъдем 
денонощно в кухнята. 

Мъжете са по-добри, 
защото имат по-голяма 
възможност да се отдадат 
на кулинарията или слад-
карството. Освен това 
тези професии са много 
стресови. Трябва да си 
винаги под напрежение, да 
работиш бързо. В кухнята 
работата е много трудна. 
Признавам, при работата 
под стрес мъжете са по-
издръжливи отколкото 
ние, жените“, казва Тони 
и се усмихва. Тя брои себе 
си за мъжко момиче:

„Аз съм израсла сред 
мъже. Освен това ми по-
мага фактът, че цялото 
семейство работи с мен. 
Но си признавам: те често 
мрънкат: „Хайде, стига, 
оставяй работата, при-
бирай се у дома. Децата 
израснаха в кухнята“.

Въпреки реверанса към 
силния пол, сладкарката 
е една от най-амбициоз-
ните в страната. Нейната 
работа може да се нарече 

експериментаторска, 
защото особено през ля-
тото в сладкарниците си 
тя предлага над 100 вида 
сладолед. Има за всеки вкус 
по нещо, дори и атрактив-
ни солени сладоледи като 
сладолед – таратор или 
пък лютеница.

Основният фокус при 
изработването на нови 
вкусове при Тони Стояно-
ва е това да се защитава 
българското, да се използ-
ват родни, местни проду-
кти. Една от популярните 
ѝ серии на сладки изкуше-
ния е с аромат на българ-
ска роза.

Вместо цветя – 
сладки изкушения

Покрай Свети Валентин, 
а и други празници се забе-
лязва тенденцията вмес-
то цветя да се подаряват 
сладки изкушения. Дали 

това е модно влияние от 
чужбина, или е продикту-
вано от чисто практична 
гледна точка, е без значе-
ние. Очаквано е така да 
бъде и на Осми март – мно-
зина да се насочат вместо 
към цветарниците – към 
сладкарниците.

„Последните години се 
наложиха така наречени-
те „моно десерти“. Това 
си е тенденция в сладкар-
ството. Правят се бенто 
торти – много мънички, 
малко по-големи от паста, 
богато украсени. Могат 
да се хапват от един-два-
ма души. Точно такива 
торти се подаряват 
все по често. 
Също така и 
много шоко-
лади – ръч-
но израбо-
тени, или 
пък бонбо-
ни, с раз-
лични форми 
в красиви 
опаковки, 
които чес-
то струват 
дори повече от самия де-
серт“, обяснява сладкар-
ката.

Една българска  
роза

За Осми март тя има 
поръчки от различни рес-
торанти, с които работи. 
Те са за нейния десерт под 
формата на роза, който е 
много подходящ като 
комплимент към дама. 
Освен това този десерт 
ще бъде направен и за 

витрината на семейната 
сладкарница.

„Този десерт е направо 
малко бижу: хем е цвете, 
но в същото време можеш 
и да си го хапнеш. Предла-
гах го на Свети Валентин 
– много добре се получи, 
сега и за Осми март ще го 
направя пак.

Може да се предлага в 
различни вкусове, но аз 
смятам да не бягам от 
лекия вкус на розата и 
пълнежа от ягода. Използ-
вам концентрат от бъл-
гарска роза, мус от бял 
шоколад и пълнежът е от 
ягоди. Цялата роза отго-
ре е облята с оцветен с 
хранителна червена боя 
бял шоколад“.

На изложение  
в Италия

Преди броени дни Тони 
Стоянова се завърна от 
световното сладкарско 
изложение в Италия. 
Производители на про-
дукти за сладкарството, 
за пици и кафе, пицари, 
баристи, сладкари и фир-
ми от цял свят си дават 
среща там. Събират се 
над двеста хиляди души в 
рамките на четири дена.

Тази година несебърска-
та „царица на сладките 
изкушения“ бе част от 
българската делегация, 
поканена от организато-
рите на самото изложение.

„За съжаление България 
няма щанд, но се надяваме 
догодина да се направи 
такъв щанд, който да 
покаже нашите произво-
дители“, изрази надежда 
тя.

Истерията 
„дубайски шоколад“

В меката на слад-
карството най-

голямо впе-
чатление на 

несебърлий-
ката е на-
правил фа-
ктът, че 

продължава 
манията, на-
речена „дубай-
ски шоколад“.

„Продъл-
жава истери-

ята с дубайския шоколад. 
Всичко е свързано с много 
шамфъстък във всякакви 
комбинации. Покрай него 
започва да има насока към 
ориенталските десерти.

Другото любопитно е, 
че се търси крънч ефект 
в самите десерти. Да има 
кръмбъл – нещо хрупкаво. 
Самата украса също да 
има такива вафлени, бис-
квитени трохи, които са 
в различни вкусове и да 
хрупка“, обяснява новите 
тенденции в сладкарство-

то Стоянова, като не 
пропуска да подчертае, че 
отново се набляга и на 
здравословните десерти 
– без бяла захар, със ес-
тествени заместители, 
а също така и на вегански-
те десерти.

Без изненади  
при сладоледа

Новите предложения и 
идеи при сладоледа не 
впечатляват българката 
поради факта, че това е 
нейната стихия и тя не-
прекъснато експеримен-
тира.

„Това, което там се 
показа като много ново – 
използването на маскар-
поне с праскова или кайсия, 
или други плодове, аз 
правя от няколко години.

Арабските сладоледи, 
които включват баклава, 
шамфъстък – също ги 
предлагам в сладкарница-
та от пет години.

Принципно аз импрови-
зирам много при правене-
то на сладолед, докато те 
са по-ограничени в пред-

лагането – да кажем 20 – 30 
вида“, обобщава май-
сторката на сладоледа.

Вкусът не бяга  
от сезона

В момента нейната 
страст са дюлите, рай-
ската ябълка и най-вече 
тиквата.

„На изложението не 
видях сладолед от дюли, 
докато аз правя. Наблягам 
на сезонните плодове. 
Искам вкусът да не бяга 
от сезона. Държа на бъл-
гарските продукти и съ-
ответно на българския 
вкус.

В момента правя сла-
долед от тиква – тикве-
ник, защото той е бъл-
гарски десерт. Той е със 
същия вкус – с корите, с 
орехите с прясната тик-
ва. Работя с най-големите 
производители на тиква 
от Пазарджик. Те зареж-
дат и големи вериги ма-
газини с българска про-
д у к ц и я .  С  т я х  с м е 
съидейници по отношение 
налагането на български-
те продукти. Искаме да 
направим някаква серия 
и хората, като си купуват 
тиква да знаят, че освен 
да я сварят, изпекат или 
направят на тиквеник, 
могат  да си приготвят 
и други десерти или пък 
супа. Вместо да се яде 
манго и папая“, направи 
паралел Тони.

Спорът мъжка или 
женска територия е слад-
карството със сигурност 
ще продължи и за следва-
щите поколения, отдаде-
ни на това изкуство и 
никога няма да има единен 
категоричен отговор. Със 
сигурност едно е ясно: 

сладкарството е за 
смелите експеримен-
татори – без значение 
на пола. Такава е и Тони 
Стоянова – „царицата 

на сладоледа“ по Българ-
ското Черноморие. При 
нея българи и чужденци се 
връщат винаги за още 
сладки изкушения.

Секрет. Силата на сладкарката от Несебър Тони Стоянова е в семейството
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При нея всички се връщат 
за още сладки изкушения

Тони 
Стоянова
ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ

Последните 
години  

се наложиха 
така нарече-

ните „моно  
десерти“

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Ръчен шоколад

Сладкишът – бижу, който  
не само е красив, но и вкусен

Сладолед баклава

Сладолед 
с кръмбъл
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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Бургас отличи своите 
най-добри спортисти за 2024
Победител. Боксов талант грабна първото място

ГЕОРГИ РУСИНОВ

На официална церемония 
Община Бургас награди 
своите най-добри спор-
тисти за изминалата 2024 
година. Заседателната 
зала се изпълни с млади 
таланти, именити със-
тезатели, легендарни 
треньори и ветерани. 

Първото място тази 
година отиде при 17-го-
дишния боксьор Ангел 
Самуилов. Той е възпита-
ник на именития Радослав 
Суслеков. През 2024-а 
Ангел Самуилов стана 
балкански шампион. 

Второто място отиде 
при мъжката четворка 
по акробатика – Калоян 
Велинов, Петър Тодоров, 
Янко Киров и Мартин 
Челебиев. 

Третата престижна 
награда спечели боецът 
Атанас Божилов от спор-
тен клуб „Файт Факто-
ри“. 

Призовете на първите 
трима връчи кметът 
Димитър Николов. Спе-
циална награда за прино-
са и развитието на спор-
та в Бургас, както и за 
популяризирането на 
града получи кикбоксьор-

ът Стоян Копривленски. 
През 2024-а той спечели 
световната титла в един 
от най-силните турнири 
в света – К1 World. 

Останалите, които 
допълниха десетката при 
най-добрите спортисти 
са: Кристиян Манолов и 
Вилиана Костадиновa от 
КСА „Нефтохимик 2010“; 
Цанко Цанков от ПК „По-
беда“; Руси Хаджиев от 
СК „Кудо“; Петър Борисов 
– вдигане на тежести; 
Валентин Люцканов – 
подводен риболов; Мари-
ян Шангов от яхтклуб 
„Порт Бургас“; Видин 
Колев от КК „Ронин“ и 
Димитър Рачев – борба.

В категорията „Млад 
талант“ първото място 
отиде при тенис надеж-
дата Николай Николов. 
Второто място бе за Ра-
домир Станев от СК „Ин-
тер 92“. Челната тройка 
допълни каратистът 
Александър Татарлиев. До 
шесто място награди 
получиха още: Рая Иванова 
(СК „Сентоки“ Бургас); 
Милослава Стоянова (Клуб 
по спортни танци „Бургас“); 
Калоян Пацов (Карате клуб 
„Сансай“). 

Отличена със специален 
приз бе Анабел Атанасова 

за участието ѝ в кампа-
нията „Активизиране на 
спорта от ранна детска 
възраст“.

В категория „Отбор на 
годината“ първи без из-
ненада бяха волейболи-
стите на „Дея спорт“. 
Макар сега да са в трудно 
положение, носителите 
на Купата на България в 
лицето на президента им 
д-р Александър Маджуров 
изразиха надежда за за-
връщане към по-добри 
времена.

Баскетболният „Чер-
номорец“ е на второ 
място, а трети – СК по 
борба „Бургас“.

Стела Енева от клуб 

„Джавелин“ е първа в 
категорията „Спортист 
с увреждания за 2024“. 
Съотборничката ѝ Да-
ринка Цуцуманова бе 
втора. Третото място 
отиде при Тодор Георги-
ев от СК „Здраве и дъл-
голетие на спортисти, 
инвалиди и диабетици 
Зора 2000“.

Награди освен кмета 
Димитър Николов връ-
чиха още заместниците 
му Манол Тодоров и Диана 
Саватева, председателят 
на Общински съвет – Бур-
гас Михаил Хаджиянев и 
членовете на Спортната 
комисия към местния 
парламент. 

Обща снимка с всички призьори
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Първото място тази година отиде при 17-годишния боксьор 
Ангел Самуилов    ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Специална награда за приноса и развитието на спорта 
в Бургас, както и за популяризирането на града получи 
кикбоксьорът Стоян Копривленски         ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Второто място отиде при мъжката четворка по акробатика – Калоян 
Велинов, Петър Тодоров, Янко Киров и Мартин Челебиев

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Третата престижна награда спечели боецът Атанас 
Божилов от спортен клуб „Файт Фактори“

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

В категорията „Млад талант“ първото място отиде при те-
нис надеждата Николай Николов  ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

В категория „Отбор на годината“ първи без изненада бяха 
волейболистите на „Дея спорт“  ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Стела Енева от клуб „Джавелин“ е първа в категорията „Спор-
тист с увреждания за 2024“   ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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Избираме цветя в букети 
от 4 до 750 лева
Цени. Големите вериги отново продават най-евтино

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Утре е 8 март – Светов-
ният ден на жената, и по 
традиция най-обичайните 
подаръци за любимата 
жена, майката, бабата, 
колежката, са цветята. 
Дни преди празника „Чер-
номорски фар“ направи 
проверка по колко се про-
дават на различни места. 

Може би без изненада ще 
посочим, че в големите 
вериги магазини вече са 
обявени възможно най-ни-
ски цени. Трудно можем да 
си представим, че ще наме-
рим другаде букет от 11 
рози на цена от 4.69 лева. 
Само за сравнение това е 
по-ниска сума дори от 
себестойността на една 
роза в цветарско ателие, 
която е 8 лева. 

Друг чуждестранен гигант 
също излиза със свои офер-
ти – 9 рози в букет за 3.89 
лева. Малко по-скъпо е 
предложението „Любов“, 
аранжирано от различни 
видове цветя и с по-краси-
ва украса – 19.99 лева. Цена 
пак много по-ниска 

от останалите места. 
Лалето е любимото ви 

цвете? Няма проблем. От-
ново големите вериги 
предлагат най-евтини 
цени. 7 за 4.99 лева, или 15 
за 9.99 лева в една от тях. 
С по 1 лев надолу и нагоре 
варират букетите с кра-
сивото цвете в две от 
другите търговски вериги. 

Няма какво да се лъжем 
– най-евтини варианти ще 
се намерят именно при 
великаните от чужбина, 
но друг е въпросът докол-
ко ще ви се блъска ден 
преди празника с още 100 

човека, които решат да 
пазаруват именно от 
там. 

Ако пък решите да 
бойкотирате няколкото 
големи търговски вериги 
и евтините им цветя за 
сметка на български тър-
говци, то имате варианти 
по ателиетата, а с удобна 
доставка – и онлайн. 

Оказа се, че е една идея 
по-евтино, ако предпоче-
тете втория вариант. За 

пример букет от рози в 
цветарското магазинче 
излиза 130 лева. И това е с 
отстъпка на цената, тъй 
като розата, както посо-
чихме вече, е 8 лева (б.а. дни 
преди празника), а в пред-
ложението е на 7 лева. 

Същият букет в онлайн 
магазин струва 115 лева, 
125 с доставка до адрес. Има 
и опция за безплатна кар-
тичка. 

Чувствате се много 
романтично? Още ви е 
прясно от Свети Валентин 
и искате да направите 
огромен жест на любимата 
жена? Или пък да спечелите 
сърцето на избраницата 
ви? Може да си поръчате 
букет от 101 рози срещу 
750 лева отново от онлайн 
търговец. Или да си купите 
9-10 букета от по 9 рози за 
3.89 лева. Изборът е ваш.

ДОНА МИТЕВА

Петзвезден СПА уикенд 
за 8 март в Черкезкьой, 
придружен с пазаруване в 
Чорлу, е само една от 
офертите, които туро-
ператори предлагат за 
по-нестандартно отбе-
лязване на празника. Це-
ната на човек, който 
тръгва от Бургас е 197 лв.. 
Офертата включва опции 
за отпътуване от Слън-
чев бряг, Несебър или 
Варна.

Цената включва лицен-
зиран транспорт, нощув-

ка в петзвезден хотел, 
празнична вечеря и закус-
ка.

Туроператори предла-
гат пътувания и до съ-
седна Гърция, с посещение 
на манастирите Метеора 
и Солун, на малко по-ви-
сока цена и с две нощувки 
или пък до Александрупо-
лис с празнична осмомар-
тенска вечеря с DJ, танци, 
забава и изненади.

Тези преживявания за 
пътешественици са далеч 
по-евтини от цената на 
един букет от 101 рози за 
женския празник, която 
е 750 лв.

Букет рози в големите ве-
риги е на по-ниска сума дори 
от себестойността на една 
роза в цветарско ателие, 
която е 8 лева

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Лек автомобил ГАЗ-13 
„Чайка“, легендарният модел 
кола на бившия Източен 
лагер, ще бъде потопен край 
бреговете на Бургас, за да се 
превърне в подводен риф. 
Инициативата е на Сдруже-
ние „Приятели на морето“ 
– Бургас, със спомощество-
вателството на Община 
Бургас и предстои да бъде 
реализирана преди началото 

на летния сезон.
Заедно с лимузината на 

същото място ще бъде по-
топен и още един автомобил 
– радиорелейна станция 
върху шаси на ЗиЛ 157. Целта 
е на дъното на морето лук-
созната ретро лимузина и 
камионът да спомогнат за 
баланса на екоравновесието 
в района, но и да станат 
атракция за водолазите, 
които посещават морския 
град и акваторията му.

Очакванията са за кратко 
време корпусите на машини-

те да се покрият с расти-
телност и мекотели 

и да станат убежище за 
различни видове морски оби-
татели. За да бъдат използ-
вани в амбициозния проект 
от „Приятели на морето“, 
автомобилите ГАЗ-13 и ЗиЛ 
157 са получени безвъзмездно 
като дарение от Национал-
ната служба за охрана и от 
Министерство на отбрана-
та.

Превозните средства ще 
бъдат потопени недалеч от 
остров Света Анастасия, на 
дълбочина около петнадесет 
метра, близо до мястото, 
където се намират подводен 
параклис и статуя на света 
Анастасия. Това ще бъде 
направено след съгласуване 
на мероприятието с Морска 
администрация и останали-
те контролни органи в съ-
ответствие с всички зако-
нови нормативи. За целта 
колите ще бъдат обезопасе-
ни, като двигателите, ре-
зервоарите и ходовите им 
части ще бъдат щателно 

почистени от следи от го-
рива и масла.

Създаването на изкуст-
вени рифове в морето, чрез 
потапяне на 
различни ста-
ри конструк-
ции в море-
тата и в 
океаните, е 
популярна 
с в е т о в н а 
практика, 
чрез която 
се формират 
нови местооби-
тания за живот на дъното. 
Често за целта се използват 
корабни корпуси, влакови 
вагони и други подходящи за 
безопасно стабилно пози-
циониране конструкции. В 
България доскоро същест-
вуваше само един такъв 
подводен изкуствено създа-
ден морски риф – корабът 
„Пионер“, умишлено потопен 
край созополския остров 
Свети Иван през 2008 годи-

на. Всяка година той се по-
сещава от стотици водо-
лази, които имат възможност 
да наблюдават и снимат 
неговите интересни обита-
тели.

Пример за това как би-
оразнообразието на морско-
то дъно се променя при 
създаване на условия за не-
говото обогатяване е под-
водният параклис, който 
беше поставен на дъното на 
морето край Острова през 
миналата година. В зоната 

около него, която някога 
представляваше голо пясъч-
но дъно, вече живеят различ-
ни видове риби, раци и морски 
кончета, а мястото посте-
пенно започва да се превръща 
в своеобразен морски оазис.

„Чайката“ и камионът, 
които ще бъдат част от 
основа на новия изкуствен 
риф, вече са транспортира-
ни в Бургас и предстои да 
бъдат подготвени, за да 
изпълнят новото си пред-
назначение.

Потапят легендарната „Чайка“ до остров Света Анастасия

Лек автомобил 
ГАЗ-13 „Чайка“

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

ЗиЛ 157
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Женският празник 
вместо в кръчма – 
на пътешествие

Вместо купон в бургаски ресторант за 8 март предлагат 
СПА в съседна Турция, съчетано с шопинг      ФОТО: PIXABAY

Петзвезден СПА уикенд за 8 март в Черкезкьой       ФОТО: FREEPIK
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